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inhoud

colofon

online

wedstrijd
 Mediamarktbon

Winnaars

Els Geysen (Mol), Jessica Lelief 
(Wilskerke), Melissa De Boever (Kruisem), 
Walter Dendievel (Jabbeke) en Jennifer 
Gevers (Middelkerke) wisten de juiste 
antwoorden op de wedstrijd van vorige 
maand. Zij winnen een Mediamarkt-
geschenkbon.

Nieuwe prijs:
 Mediamarktbon

 Vragen

• De luchtverkeersleiders van skeyes 
nemen als alles goed gaat begin 2026 
een eerste nieuwe ‘digitale toren’ in 
gebruik. Die bevindt zich in Namen. 
Maar waar precies?
- Veilig diep onder de Citadel
- Aan de Esplanade AC/DC
- In het Ecolys Business Park

• Het politiepersoneel krijgt over 
afzienbare tijd eindelijk een nieuw 
modern en functioneel uniform. Hoe 
oud is het huidige model?
- Meer dan 20 jaar
- Meer dan 15 jaar
- Meer dan 25 jaar

• Een recente rondvraag leerde dat zeer 
veel leerkrachten uit het basis- en 
secundair onderwijs materiaal voor in 
de klas uit eigen zak betalen. Hoeveel 
procent ongeveer geeft daaraan meer 
of veel meer dan 100 euro per jaar uit?
- Dik 50 procent
- Bijna 80 procent
- Ruim 60 procent

Antwoorden mailen naar
chris.camps@acod.be
of sturen naar Chris Camps,
Fontainasplein 9-11, 1000 Brussel. 

Gelieve je adres te vermelden
bij je antwoorden.

algemeenalgemeen 
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Als je het mij vraagt
“Stop met besparen voor de openbare 
sector breekt”
Op 20 mei riep de ACOD op tot een alge-
mene staking in de openbare sector. We 
hebben sinds begin dit jaar al verschei-
dene actiedagen en stakingen achter de 
rug. Was een extra staking in de openbare 
sector nodig?

Chris Reniers: “Het was absoluut noodza-
kelijk om ons verzet tegen de rampzalige 
gevolgen van het Arizona-beleid voor de 
openbare diensten nog eens duidelijk te 
maken. De openbare sector lijdt al vele 
jaren door een tekort aan investeringen en 
toch beslist de Arizona-regering om nog 
extra te besparen op zowel personeel als 
middelen. Het lijdt geen twijfel dat op korte, 
middellange en lange termijn de werking 
van de openbare diensten dieper in de pro-
blemen zal komen. Burgers zullen steeds 
minder dienstverlening krijgen en verliezen 
daarbij een aanzienlijk deel van hun koop-
kracht. De Arizona-regering snijdt met haar 
hervormingen zodanig diep in het vlees, dat 
ze los door het bot gaat en zo de openbare 
sector breekt. De ACOD vraagt meer funda-
mentele en toekomstgerichte investeringen 
in de openbare diensten om deze afbraak-
politiek te stoppen.”

De hervorming van de pensioenen is het 
stokpaardje van de Arizona-regering en de 
huidige en toekomstig gepensioneerden in 
de openbare sector zijn haar voornaamste 
slachtoffers. Wat moet er anders?

Chris Reniers: “We zien een grote oneven-
redigheid in de behandeling van de pensi-
oenproblematiek. Het snijden in de ambte-
narenpensioenen gaat in vanaf 1 juli 2025 
terwijl maatregelen als een extra belasting 
op de tweede pensioenpijler of op de bui-
tenlandse pensioenen voorlopig slechts 
een voornemen blijven. Ook de pensioenen 
van de zelfstandigen blijven volledig buiten 
schot, hoewel die de voorbije jaren enorm 
stegen, terwijl zelfstandigen daarvoor niet 
voldoende sociale bijdragen betaalden. De 
tekorten die daar opgelopen worden, moe-
ten nu blijkbaar bijgepast worden door te 
snijden op het hoge ambtenarenpensioen, 
dat wel steeds correct en aanzienlijk belast 
werd.

Het is ook bijzonder kwalijk dat de rege-
ring generaties tegen elkaar uitspeelt. Wat 
baat het te snoeien in het pensioen van 
de (groot)ouders als je nadien de rekening 
gepresenteerd krijgt van het woonzorgcen-
trum? Goede pensioenen moeten een ba-
sisprincipe zijn van elke regering, niet een 
verdienmodel.”

De regering zoekt ook extra financiële 
middelen om de begroting op orde te 
krijgen door de werkloosheidsuitkering in 
de tijd te beperken en strenger op te tre-
den tegen langdurig zieken. Wat is daar 
het gevaar?

Chris Reniers: “Veel mensen dreigen hun 
werkloosheidsuitkering te verliezen: wie 
35 jaar lang aan 4/5de gewerkt heeft, wie 
seizoensarbeid verricht, wie met contrac-
ten van 10 maanden werkt en een deel van 
het jaar stempelt. Hoe de regering de lang-
durig zieken terug aan de slag wil krijgen is 
allerminst duidelijk. Het schrappen van hun 
uitkering is wel erg asociaal en voorts is het 
nog maar de vraag of werkgevers de mo-
gelijkheid en de wil hebben om langdurig 
zieken opnieuw op de werkvloer in te scha-
kelen in een aangepast werkregime.
Indien al deze mensen niet snel opnieuw 
een job vinden, zullen ze moeten aanklop-
pen bij het OCMW voor een leefloon. En de 
OCMW’s hebben momenteel de mensen 
noch de middelen om een dergelijk grote 
toevloed van nieuwe dossiers te behande-
len.
Alsof dat alles nog niet genoeg is, zullen op 
termijn ook het remgeld (het bedrag dat 
je zelf betaalt voor een doktersbezoek), 
de kosten voor medicatie, de prijs van een 
hospitalisatie en dergelijke onvermijdelijk 
verhogen. Je zal dus meer moeten betalen 
voor je medische zorgen.”

Welke andere maatregelen heeft de fede-
rale regering nog in petto?

Chris Reniers: “De lonen in de openbare 
sector zullen voortaan pas na drie maanden 
geïndexeerd worden bij een overschrijding 
van de spilindex. Het getroffen overheids-
personeel zal daardoor drie maanden lan-

ger moeten wachten op een indexatie van 
de lonen, waardoor het een paar honderd 
euro per jaar kan verliezen. Ook gepensi-
oneerden en mensen met een uitkering 
worden getroffen door deze beslissing die 
de index op termijn op de helling zet.
Ook wil de regering van contractuele te-
werkstelling de norm maken bij de over-
heid. Het statuut – garantie op de neutra-
liteit en onafhankelijkheid van het over-
heidspersoneel – verdwijnt daarbij op de 
duur vrijwel volledig.
Het is klaar dat de rechtse partijen in de 
Arizona-coalitie met al hun besparings-
maatregelen de centen het liefst halen bij 
Jan Modaal. De meest vermogenden blijven 
buiten schot. Nochtans is een rechtvaardige 
fiscaliteit met een vermogenskadaster de 
oplossing om inkomsten binnen te krijgen 
en besparingen op openbare diensten en 
op kap van de burger te vermijden.”
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“Afbraak openbare 
dienst betekent 
meer betalen en 
minder krijgen voor 
de burger”
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De sterkste schouders, de minste lasten
Er gaat geen dag voorbij of we horen van 
de Arizona-regering dat de besparingen 
in onder meer de pensioenen en de over-
heid noodzakelijk zijn omdat anders onze 
sociale zekerheid in het gedrang komt. 
Minister van Pensioenen Jan Jambon 
(N-VA) liet in een artikel in Het Laatste 
Nieuws op 30 april 2025 optekenen dat 
“iedereen een inspanning moet leveren 
in het kader van de pensioenhervor-
ming”. Hoezo?

Als het echt klopt dat de sociale zekerheid 
zo onder druk staat, zou men denken 
dat men al zeker niet zou snijden in de 
inkomsten van de sociale zekerheid. Dit 
is echter buiten deze Arizona-regering 
gerekend.

In de programmawet die nu op tafel ligt, 
staat namelijk een vrijstelling ingeschreven 
van de patronale bijdrage voor hoge 
lonen. Indien het loon hoger is dan een 
bepaald grensbedrag, dat later in een 
KB zal bepaald worden, zijn er boven dat 
grensbedrag geen patronale bijdragen 
meer verschuldigd. Met andere woorden, 
als het loon hoog genoeg is dalen de 
bijdragen aan de sociale zekerheid. 
Sterkste schouders, zwaarste lasten?

Het argument van de Arizona-regering is 
dat hierdoor onze concurrentiepositie zou 
verbeteren. Toplonen subsidiëren met 
overheidsgeld is gewoon absurd en zal 
geen enkele arbeidsplaats genereren. Het 
is dan ook een doorzichtig cadeautje aan 
bedrijven en personen met toplonen. Een 
deel van de niet verschuldigde patronale 
bijdragen, zal naar alle waarschijnlijkheid 
uitbetaald worden aan deze personen met 
toplonen.

“Is het de 
bedoeling de 
sociale zekerheid 
zo snel mogelijk 
kapot te maken 
door bepaalde 
inkomsten niet 
meer te innen?” 

Het is dan ook wraakroepend dat de Arizo-
na-regering aan de ene kant hard snijdt in 
de pensioenen en de werklozen en zieke 
werknemers opjaagt, bespaart op de over-
heid. Onder de mantra: “Omwille van de 

budgettaire problemen kunnen we niet 
anders.” Maar aan de andere kant deelt 
zij ferme cadeaus uit in de vorm van een 
schrapping van patronale bijdragen.

De vraag moet dan ook gesteld worden of 
het echt wel zo erg gesteld is met de finan-
ciën van de sociale zekerheid, of is het de 
bedoeling de sociale zekerheid zo snel als 
mogelijk kapot te maken door bepaalde 
inkomsten niet meer te innen?

Van een rechtvaardig beleid waaraan 
iedereen zijn of haar steentje moet bij-
dragen, is dan ook geen sprake. Dit is een 
beleid waarin de sterkste schouders duide-
lijk de minste lasten moeten dragen.

Gert Vlasselaer, Stefaan Helegeer

Smalste schouders slachtoffer van afschaffing
welvaartsenveloppe
De regering-De Wever schaft de wel-
vaartsenveloppe af. Met dit budget 
werden tweejaarlijks de allerlaagste en 
oudste pensioenen, de inkomensga-
rantie voor ouderen en de allerlaagste 
uitkeringen binnen de ziekteverzeke-
ring, arbeidsongevallenverzekering en 
werkloosheid verbeterd. Voor honderd-

duizenden mensen met de allerlaagste 
pensioenen en uitkeringen, wiens inko-
men vaak rond of onder de armoede-
grens ligt, was deze ondersteuning van 
levensbelang.
Op deze manier bespaart de regering 
2,8 miljard euro. Er wordt zo meer weg-
gehaald bij de smalle schouders van ge-

pensioneerden, zieken en werkzoeken-
den dan dat er via de nieuwe belasting 
op de meerwaarde van aandelen wordt 
opgehaald bij de sterkste schouders.



5

Verplichte gemeenschapsdienst
Geschrapt dankzij druk ABVV
Het Vlaams ABVV is tevreden dat de ver-
plichte gemeenschapsdienst verdwijnt. 
Vanaf het begin was duidelijk dat dit 
systeem niet zou werken.

Deze maatregel werd opgelegd door de 
vorige Vlaamse regering en kreeg meteen 
stevige kritiek, zowel van experts als van 
de vakbond. We zijn daar stevig tegen op 
straat gekomen. Met resultaat. Volgens 
Vlaams minister van Werk Zuhal Demir 
faalde de gemeenschapsdienst door een 
gebrek aan plaatsen bij lokale besturen, 
maar dat is slechts een deel van het ver-
haal. Onderzoek en buitenlandse voor-
beelden voorspelden al dat dit beleid niet 
effectief zou zijn.

Slecht beleid

“Werklozen verplichten om gratis te wer-
ken is niet alleen onrechtvaardig, het is 
ook gewoon slecht beleid”, zegt Miranda 
Ulens, algemeen secretaris Vlaams ABVV. 
“Daarom voerden we in veel van onze 
gewesten actie. We zijn tevreden dat de 
Vlaamse regering nu dezelfde conclusie 
trekt.”

Samenlevingsjobs?

De minister stelt nu een nieuw systeem 
voor: de ‘samenlevingsjobs’. Dit staat in 
het regeerakkoord, maar de details – wie 
in aanmerking komt, onder welke voor-
waarden en met welk budget – zijn nog 
onduidelijk. “We wachten dus het sociaal 
overleg af”, zegt Ulens. “Maar een zaak 
is zeker: dit is enkel bespreekbaar als het 

echt helpt om langdurig werklozen een 
duurzame en werkbare job te geven.” 
Ulens waarschuwt voor politieke symbo-
liek zonder echte impact. “De minister wil 
deze legislatuur 80 miljoen euro besparen 
op het arbeidsmarktbeleid. Dan is het niet 
het moment voor een dure of nutteloze 
maatregel die niets oplost”, besluit ze.

Bron: De Nieuwe Werker

Pensioenvraag?
De ACOD helpt je verder!
Tijdens onze zitdagen voor leden met 
pensioenvragen bekijken we je pensioen-
dossier en beantwoorden we de vragen 
over de impact van loopbaanonderbre-
king, ziekte, deeltijds werken, verlofstel-
sels en dergelijke meer. We nemen dan 
ook een kijkje op de website mypension.
be en geven uitleg over de pensioenda-
tum en het te verwachten pensioenbe-
drag. We helpen bij het indienen van de 
aanvraag voor pensioen.

De komende maanden organiseren we in 
elk gewest zitdagen. Wil je een afspraak? 
Stuur dan een e-mail naar uw gewest.
- Antwerpen-Kempen-Mechelen (antwer-

pen@acod.be): 4 juni (enkel Mechelen) en 
18 juni.
- Limburg (limburg@acod.be): 25 juni.
- Oost-Vlaanderen (oost_vlaanderen@
acod.be): 17 juni.
- Vlaams-Brabant (vlaams_brabant@acod.
be): 5 juni.
- West-Vlaanderen (west-vlaanderen@
acod.be): 10 juni.

Belangrijk: neem je identiteitskaart en 
bijbehorende pincode of de Itsme-app op 
je smartphone mee, zodat we de pensioe-
ninformatie op www.mypension.be een-
voudig kunnen raadplegen.

algemeen
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Onthutsende cijfers
Geweld op vrouwen in de Europese Unie
Kort geleden publiceerden Eurostat, het 
Europees Agentschap voor Grondrechten 
en het Europees Instituut voor Genderge-
lijkheid een rapport over een onderzoek 
naar gender-gerelateerd geweld in de EU 
(EU Gender-based Violence Survey - Key 
results 2024). De resultaten van dit on-
derzoek zijn gebaseerd op interviews met 
114.023 vrouwen in de 27 lidstaten van 
de Europese Unie. De interviews werden 
afgenomen tussen september 2020 en 
maart 2024. COVID-19 zorgde wel voor 
restricties.

De EU heeft al stappen gezet om geweld 
op basis van gender en meer specifiek op 
vrouwen uit te sluiten. Zo is er de Istanbul 
Conventie van  11 mei 2011 ‘Inzake het 
Voorkomen en Bestrijden van Geweld 
tegen Vrouwen en Huiselijk Geweld’, 
geratificeerd door België op 14 maart 
2016.

Randvoorwaarden 
onderzoek
Dit artikel gaat niet in op de gebruikte me-
thodologie. De cijfers spreken voldoende 
voor zich.
Een aantal factoren heeft invloed op de 
respons.
- De grootte van de steekproef verschilt 
sterk per land.

- Al naargelang van het land durven vrou-
wen minder gemakkelijk of net vaker 
spreken over ervaren geweld en het rap-
porteren.
- Het speelt een rol of het geweld ge-
pleegd werd door een intieme partner, 
dan wel door iemand anders.

De cijfers zijn 
slechts minima 

De wetgeving over fysiek en seksueel 
geweld verschilt soms behoorlijk per 
land. Per leeftijdsgroep of beroepsgroep 
bestaan ook grote verschillen in gewelds-
ervaringen. De cijfers zijn echter ronduit 
onthutsend.

1. Omvang van het geweld

De eerste focus ligt op de omvang van het 
geweld waarbij de pleger eender wie is, 
zowel iemand waarmee men intiem (ge-
weest) is als iemand anders. Hier gaat het 
over plegers van beide seksen, om fysiek 
en/of seksueel geweld of bedreiging, erva-
ren tijdens de gehele duur van het leven.
Het onderzoek peilde naar de ‘klassieke’ 
vormen van fysiek/seksueel geweld/be-
dreiging zoals slaan, schoppen, pesten en 
gedwongen gemeenschap, betasten en 
dergelijke meer.

1.1. Cijfers
- 30,7 procent of bijna een op drie vrou-
wen heeft gedurende haar leven fysiek 
of seksueel geweld en/of bedreigingen 
ervaren.
- 13,5 procent ondervond enkel fysiek 
geweld.
- 17,2 procent had te maken met seksueel 
geweld, waaronder verkrachting.

1.2. Verschillen lidstaten
Als het over fysiek geweld gaat scoort 
Hongarije het hoogst (31,2 procent) en 
Bulgarije het laagst (8,5 procent). Voor 
België is het resultaat 12,9 procent. Wat 
seksueel geweld aangaat, scoort Zweden 
het hoogst (41,0 procent), Bulgarije het 
laagst (3,4 procent) en België 16,1 pro-
cent.
Tellen we beide geweldvormen samen, 
dan scoren heel wat landen onthutsend 
hoog:
- Finland 57,1 procent
- Zweden 52,5 procent
- Denemarken 47,5 procent
- België 29,1 procent.
Merk op dat Noorwegen en IJsland niet bij 
het onderzoek betrokken waren.

1.3. Meldingen
Het onderzoek peilde verder of vrouwen 
na de feiten iemand hebben in kennis ge-
steld van het gebeurde, bijvoorbeeld een 
kennis, familie, een gezondheidsdienst, de 
politie...
- Over de 27 landen samen gaf 63,7 pro-
cent aan dat ze de feiten ter kennis bracht 
van een vriend(in), gezinslid, familie.
- 20,5 procent contacteerde een gezond-
heidsdienst.
- 13,9 procent meldde het aan de politie.
- 6,4 procent raadpleegde een hulplijn of 
slachtofferhulp.
Het is dus klaar dat de meeste inciden-
ten gemeld zijn aan de politie of andere 
dienstverleners en slachtoffers er dus al-
leen voor staan. Vaak kennen ze hun rech-
ten op hulp niet.

2. Geweld door intieme partner

De tweede focus ligt op geweld gepleegd 
door een intieme partner. Ook bij dit item 
gaat het over plegers van beide seksen.
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2.1. Cijfers
- 17,7 procent of bijna een op vijf vrouwen 
in de EU heeft gedurende haar leven 
geweld ondervonden van een intieme 
partner.
- 14,6 procent was meermaals slachtoffer.
- Bij 19,3 procent was de pleger iemand 
die deel uitmaakte van het gezin.
Brengt men ook psychisch geweld in 
rekening, dan stijgt het eerste cijfer naar 
31,8 procent.

2.2. Verschillen lidstaten
Roemenië heeft het hoogste cijfer (37 pro-
cent), Bulgarije het laagste (9,3 procent) 
en België 17,1 procent.
Wordt het psychisch geweld mee in 
rekening gebracht, dan zijn dit de 
resultaten:
- Finland 52,6 procent
- Slowakije 50,8 procent
- Roemenië 48,9 procent
- Zweden 48,2 procent
- Denemarken 45 procent
- België 31,3 procent.

2.3. Economisch geweld
Het onderzoek hield ook vragen in over 
psychisch en economisch geweld zoals 
kleineren, verbieden een job uit te oefe-
nen, dreigen de kinderen weg te nemen, 
verbod op eigen uitgaven en stalking. Dit 
laatste zijn de ‘klassiekers’ zoals hijgtele-
foontjes, bespieden, mails, foto’s, vanda-
lisme… In totaal werd 5,1 procent van de 
vrouwen gedurende haar leven geconfron-
teerd met een intieme partner-stalker.

3. Geweld buiten het gezin

De derde focus peilde naar ervaringen 
van fysiek en/of seksueel geweld 
gepleegd door iemand anders dan de 
intieme partner. Het gaat dan over 
iemand van het werk, van het onderwijs, 
toevallige ontmoetingen of iemand die 
deel uitmaakt van het huishouden. De 
feiten kunnen op een eender welke 
plek gebeuren. Het gaat over dezelfde 
handelingen zoals beschreven bij de eerste 
focus. We spreken hier over feiten ervaren 
na de leeftijd van 15 jaar.

3.1. Cijfers
Voor de gehele EU kreeg 20,2 procent van 
de vrouwen hiermee te maken en 13.6 
procent werd gestalkt door een vreemde 
pleger.

3.2. Verschillen lidstaten
- Finland 46,5 procent
- Zweden 42,0 procent
- Denemarken 38,2 procent
- Bulgarije ‘slechts’ 5,9 procent
- België 19,1 procent vermeld.

Voor fysiek geweld scoort Ierland het 
hoogst met 12,7 procent, gevolgd door 
Finland met 12,3 procent. België laat 7,6 
procent optekenen.

Voor seksueel geweld (geen verkrachting) 
zijn de cijfers:
- Finland 21,3 procent
- Zweden 22,3 procent
- Denemarken 19,9 procent
- België 7,5 procent.

Verkrachting scoort hoog in Zweden 
(12.6 procent), Finland (9.8 procent), 
Denemarken 8.9 procent). Voor België is 
het cijfer 4 procent.

Het rapport beklemtoont dat de 
verschillen in de cijfers omzichtig moeten 
begrepen worden. Vrouwen verzwijgen 
vaak geweldservaringen omwille van 
schaamte, angst, straf… Vele feiten 
blijven onder de radar. Ook het begrip 
verkrachting wordt vaak heel verschillend 
begrepen en de definitie ervan verschilt 
van land tot land. Volgens de Conventie 
van Istanbul is verkrachting de niet-
toegestemde penetratie van seksuele 
aard.

3.3. Leeftijd slachtoffers
Fysiek en/of seksueel geweld door een 
niet-intieme pleger gebeurt al vanaf jonge 
leeftijd:
- 25,6 procent van de slachtoffers was 
tussen 18 en 29 jaar
- 23,1 procent was tussen 30 en 44 jaar.

4. Grensoverschrijdend gedrag op de 
werkplek

De vierde focus ligt op 
grensoverschrijdend gedrag op de 
werkplek. Dit geldt ook voor vrouwen met 
een zelfstandig beroep. De oneerbare 
gedragingen gaan over toespelingen, 
grapjes, mails, ongewenst fysiek contact… 
Het soort handelingen heeft een evolutie 
ondergaan: ‘losse handjes’ vroeger 
en nu, opkomst van sociale media en 
technologie…

4.1. Cijfers
- Een op drie vrouwen krijgt er mee te 
maken.
- Vooral jonge vrouwen: 41 procent in de 
leeftijd 18 tot 29 jaar.
- Meestal is de pleger een man.

Relatie met het slachtoffer:
- Bij 15,8 procent is het een collega
- Bij 9,3 procent een derde: een klant, 
leverancier…
- Bij 7,4 procent een leidinggevende.

4.2. Verschillen lidstaten
- Zweden 55,4 procent
- Finland 53,7 procent
- Slowakije 53,0 procent
- Denemarken 46,4 procent
- België 32,9 procent.

5. Paradox

Een meer gedetailleerd rapport met 
analyse van de cijfers zal verschijnen in de 
loop van 2025. 
De cijfers bij de vier thema’s worden in 
het rapport ook telkens voorgesteld op de 
kaart van Europa. Dat de Scandinavische 
landen zo hoog scoren op geweld op 
vrouwen en tegelijkertijd het verst 
gevorderd zijn in (juridische) gelijkheid 
van man-vrouw heet ‘The Nordic 
Paradox’. Deze gender-paradox houdt ook 
sociologen bezig.

Franklin Tombeur
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Werkzoekend?
Gratis webinars
ABVV Vorming & Actie - Force organi-
seert verscheidene boeiende gratis we-
binars voor werkzoekenden. Leer meer 
over je rechten en mogelijkheden, over 
hoe jij je kan oriënteren op de arbeids-
markt, over deeltijds of uitzendwerk, 
over je rechten en plichten als werkzoe-
kende 50-plusser. Inschrijven doe je on-
line op vlaamsabvv.be/agenda.

Eerste hulp bij solliciteren

Heb je zenuwen voor een 
sollicitatiegesprek? Geen idee hoe je 
begint aan het schrijven van een cv? Geen 
paniek. Solliciteren kan je leren! In dit 
webinar vertellen we via welke kanalen 
je werk kan vinden, hoe je een cv opstelt 
en een sterke motivatiebrief schrijft 
en hoe je je kan voorbereiden op een 
selectiegesprek. Van a tot z gaan we in op 
het sollicitatieproces.

Aan de slag met een uitzendcontract

Wil je werken als interim en vraag je je af 
hoe dit in zijn werk gaat? Ken je jouw rech-
ten als interim op het vlak van vakantie en 
betaalde feestdagen? In dit webinar ver-
tellen we je alles wat je moet weten over 
interim.

Deeltijds werk

Werk je voltijds en wil je liever deeltijds 
werken? Of wil je meer info over jouw 
rechten als deeltijds werkende? Tijdens dit 
webinar informeren we je over de verschil-
lende vormen van deeltijds werken en de 
rechten en plichten die daarbij horen. We 
staan ook stil bij de verschillende deel-
tijdse contracten.

Werkloos, wat nu?

Ben je werkloos en heb je vragen over 

wat de VDAB van je verwacht? Een con-
trolekaart, hoe werkt dat eigenlijk? Bij 
werkloosheid komt heel wat kijken. Het is 
belangrijk je goed te informeren. Tijdens 
dit webinar lichten we toe hoe jij je kan 
inschrijven als werkzoekende, wanneer je 
recht hebt op een werkloosheidsuitkering 
en wat de VDAB van jou verwacht. Boven-
dien bekijken we samen hoe je jouw con-
trolekaart moet invullen.

Aan de slag als 50-plusser

Ben je 50+ en zoekend? Heb je vragen 
over beschikbaar zijn voor de arbeids-
markt, pensioenrechten en opnieuw sol-
liciteren? Tijdens dit webinar krijg je ant-
woord op vragen zoals: “Wat verwacht de 
VDAB van mij?”, “Kan ik nog een opleiding 
volgen?”, ‘Welke overheidsmaatregelen 
bestaan er voor 50-plussers?”, “Wat met 
mijn pensioen?”…

ACOD Limburg
Senioren bezoeken Mechelen
Op zondag 27 april brachten onze senioren een letterlijk en figuurlijk gesmaakt bezoek aan Mechelen via een gegidste stadswandeling. 
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Minister Jambon over pensioenen
Verarming, vermomd als hervorming
Tijdens een lezing aan de KU Leuven 
stelde minister Jambon dat “redelijkheid 
en correctheid soms ver te zoeken zijn 
in het pensioendebat” en dat “bepaalde 
groepen” disproportioneel reageren. In 
de aanloop naar gevoelige onderhande-
lingen over een beslissend dossier vond 
de minister het nodig om aan de oudste 
universiteit van de Lage Landen nog eens 
schamper uit te halen naar mensen die 
zich zorgen maken, niet alleen over hun 
eigen toekomst, maar ook over die van 
hun kinderen.

Alsof wie opkomt voor zijn pensioenrech-
ten automatisch zijn redelijkheid verliest. 
Alsof zijn opmerking dat hij “ook tot 67 
werkt” getuigt van enig inzicht in de leef-
wereld van nachtwerkers of mensen met 
onregelmatige shiften. Spoiler: dat doet 
het niet.
Laat ons duidelijk zijn: wie vandaag bij het 
spoor werkt, beschikt niet over een twee-
de pensioenpijler, krijgt geen dertiende 
maand, geen salariswagen, maar zou straks 
wel tot 500 euro bruto per maand kunnen 
verliezen. Dat noemt men blijkbaar ‘har-
moniseren’. 
In werkelijkheid is het verarming, vermomd 
als hervorming, bedoeld om werknemers 
tegen elkaar uit te spelen.

De opschorting van ons actieplan heeft 
twee redenen. Enerzijds is er een protocol 
van voorakkoord — geen akkoord, dat be-
paalt de achterban — met minister Crucke, 
waarvan de volledige inhoud publiek be-
schikbaar is (op onze website en in deze 
Tribune). Anderzijds heeft minister Jambon 
toegezegd om alsnog het gesprek aan te 
gaan over enkele essentiële elementen van 
het pensioendossier voor het spoorweg-
personeel.

Wat staat er concreet op het spel? Van-
daag wordt het pensioen bij het spoor 
berekend op basis van het gemiddelde 
loon van de laatste vier dienstjaren. Voor 
ambtenaren is dat tien jaar. Volgens het 
federale regeerakkoord zou die referentie-
periode vanaf 2027 elk jaar met een jaar 
verlengd worden. Indien dit zonder nuance 
op het spoor wordt toegepast, betekent 
dat een sprong van vier naar elf jaar in een 
klap, met financiële gevolgen voor duizen-
den collega’s.
Maar dit gaat over meer dan cijfers. Het 
gaat over levenskwaliteit. Over mensen 
die jarenlang onregelmatig werkten, met 
nachtdiensten, mentale belasting en fysie-
ke slijtage. Over collega’s die om drie uur ’s 
nachts hun shift aanvatten, zonder dienst-
wagen of chauffeur aan de deur, gewoon 
omdat de treinen moeten rijden. Pensioen 

moet een rustpunt zijn, geen afrekening. 
Het kan toch niet de bedoeling zijn dat wie 
eindelijk met pensioen mag, uitgeput aan 
de zijlijn belandt, zonder perspectief op 
een waardige oude dag?

Die realiteit klinkt amper door in het 
beleidsdiscours. Het regeerakkoord blijft 
pijnlijk vaag over wat een zwaar beroep 
precies is en wie wel of niet extra be-
scherming verdient. Net daarom wekt het 
verwijt van ‘onredelijkheid’ vooral wrevel: 
als er al een gebrek aan redelijkheid is, 
dan zit sit ontegensprekelijk aan de kant 
van de macht, niet bij de mensen op de 
werkvloer.

Hopelijk heeft minister Jambons bezoek 
aan Leuven hem niet alleen academische 
lof opgeleverd, maar ook een vleugje rea-
liteitszin. Want als we echt willen spreken 
over redelijkheid en correctheid in het 
pensioendebat, dan hoort daar ook een 
eerlijke blik bij op wie wat inlevert en wie 
niet. Over de invoering van een meerwaar-
debelasting is het regeerakkoord immers 
wel voor vele interpretatievarianten vat-
baar.

De multimiljonairs die slapend rijker wor-
den omdat hun geld werkt, kunnen duide-
lijk wel rekenen op empathie van de minis-
ter. Of om het met de woorden van super-
belegger Warren Buffett te zeggen:“If you 
don’t find a way to make money while you 
sleep, you will work until you die.”

Günther Blauwens
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NMBS – HR Rail - Infrabel 
Paritair sprokkelnieuws
We geven hier een gelimiteerd overzicht 
van discussiepunten op paritair niveau. 
Syndicale activiteiten blijven immers niet 
beperkt tot wat men verneemt op de so-
ciale media of in de pers. Niet alles is im-
mers hot of sensationeel, maar daarom is 
het zeker niet van minder groot belang. 
ACOD Spoor is als erkende vakbond actief 
op alle spoordomeinen en waakt over het 
algemeen belang van alle spoorwegmen-
sen. Hieronder enkele besproken punten 
op de nationale paritaire subcommissie 
(NPSC) van april 2025.  

Treinbesturing: bericht L05-25001

Dit bericht van de NMBS-directie B-TO 
(treinbesturing) verplicht een treinbestuur-
der met verlof om zijn e-drive te raadple-
gen uiterlijk 48 uur voor het begin van de 
dienst en ‘uiterlijk de dag ervoor’ om na 
te gaan hoe zijn prestatie zal zijn tijdens 
de ‘gegarandeerde dienst’ in geval van 
een staking. Wij verzetten ons tegen deze 
nota, die het recht op deconnectie niet 
respecteert. Opnieuw is dit een eenzijdige 
interpretatie van de regels door het ma-
nagement.

Aanvragen voor overuren wegens 
buitengewone toename van het werk

We kwamen nogmaals tussen om de infor-
matie in de aanvragen tot toekenning van 
overuren wegens buitengewone toename 
van het werk te verbeteren. We vroegen 
dat de directie een contactpersoon zou 
aanwijzen en ons laat weten of de aan-
vraag de vereiste twee derde meerderheid 
van de stemmen van de Gewestelijke Pari-
taire Commissie heeft behaald, die nood-
zakelijk is voor goedkeuring. De directie zal 
deze vraag onderzoeken.

Oproeping zieke werknemers

We vernamen dat medewerkers van HR 
Rail worden opgeroepen voor een gesprek 
in het kader van de opvolging van kortdu-
rende afwezigheid wegens ziekte. De direc-
tie bevestigde dat medewerkers met vier 
kortdurende afwezigheden van in totaal 
25 dagen en medewerkers met vijf kortdu-
rende afwezigheden worden opgeroepen 
voor een gesprek. Volgens de directie is dit 

gesprek bedoeld om na te gaan of de afwe-
zigheden verband houden met de organi-
satie van het werk en om de medewerker 
duidelijk te maken wat de gevolgen van zijn 
afwezigheid zijn voor de dienstverlening.
Dit zet de medewerkers volgens ons op 
een onaanvaardbare manier onder druk en 
is in strijd met het welzijn.

Herziening bijlage 6 ARPS 541

Bijlage 6 van ARPS 541 bevat de lijst van 
plaatsen (stations enz.) waar het trein-
personeel moet worden vervangen wan-
neer de dienst meer dan 9 uur dreigt te 
duren (artikel 92 van ARPS 541). Deze lijst 
bevatte stations waar vandaag geen per-
soneel meer aanwezig is. In de lijst voor 
de treinbestuurders zijn niet alle depots 
opgenomen. De directie legde uit dat er 
in sommige depots zeer weinig personeel 
is. Wij vroegen de directie ons per depot 
gedetailleerd mee te delen waarom ze 
niet in de lijst zijn opgenomen. De directie 
verbond zich ertoe ons deze informatie 
te verstrekken. Dit document zal opnieuw 
worden voorgelegd.

Aanpassing statutaire en reglemen-
taire regels ‘aanschrijving’

Deze aanpassingen hebben betrekking op 
de toeslagen waarop personeelsleden (uni-
versitair en niet-universitair) met een graad 
van rang 3, 2de schaal recht hebben. Deze 

personeelsleden kunnen een basistoeslag 
krijgen wanneer ze de aanschrijving ‘zeer 
goed’ en 8 jaar anciënniteit hebben. De 
huidige reglementering (ARPS 520) be-
paalt:
“Het bekomen van de basistoeslag tijdens 
de hieronder vermelde termijnen kan recht 
geven op de toekenning van de volgende 
toeslagen:
- 1ste toeslag: na 6 jaar effectief genot van 
de basistoeslag, voor de universitairen en 
gelijkgestelden;
- 2de toeslag: na 12 jaar effectief genot van 
de basistoeslag, voor de universitairen en 
gelijkgestelden;
- 3de toeslag: na 18 jaar effectief genot van 
de basistoeslag, voor de artsen en de bur-
gerlijk ingenieurs.
Elk van deze bijkomende toeslagen wordt 
toegekend mits bevestiging van de pro-
fessionele verdienste en de geschiktheid 
van de betrokkene. Indien een dergelijke 
bevestiging er niet is, blijft het verworven 
bedrag ongewijzigd.”

Om “de reglementering te verduidelijken, 
meer bepaald ten aanzien van justitie”, 
stelt de directie voor om drie niveaus van 
de aanschrijving ‘uitstekend’ in te voeren.
- Voor de eerste bijkomende toeslag moet 
de aanschrijving ‘uitstekend niveau 1’ wor-
den behaald.
- Voor de tweede bijkomende toeslag moet 
de aanschrijving ‘uitstekend niveau 2’ wor-
den behaald.
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- Voor de derde bijkomende toeslag moet 
de aanschrijving ‘uitstekend niveau 3’ wor-
den behaald.
Wij menen dat de huidige reglementering 
voldoende duidelijk is en niet moet wor-
den aangepast. Wij zijn verbaasd dat in 

het document staat: “De artikelen 3 en 5 
van hoofdstuk IV – Letter C. – ‘Aanschrij-
ving’ van het personeelsstatuut worden 
aangepast aan de huidige praktijk.” Vol-
gens ons moet de ‘huidige praktijk’ een af-
spiegeling zijn van wat in het statuut staat. 

Dit dossier zal opnieuw worden behandeld 
tijdens de volgende NPSC.

Tony Fonteyne, Nicky Masscheleyn

CONTACT Günther Blauwens l 02 508 59 27 l gunther.blauwens@acod.be

NMBS - HR Rail - Infrabel
Hoorbaar verschil: verhoogde
tussenkomst dankzij uw vakbond
Een vakbond doet meer dan onderhan-
delen over loon- en arbeidsvoorwaarden. 
Ook op het vlak van welzijn, gezond-
heid en sociale voordelen maken wij het 
verschil. In het Comité van de Sociale 
Werken verdedigen wij dagelijks uw be-
langen, met tastbare resultaten. Dankzij 
onze tussenkomst wordt de terugbeta-
ling voor hoorapparaten binnenkort aan-
zienlijk verhoogd. Wat houdt dat precies 
in? 

Het Comité van Sociale Werken is paritair 
samengesteld uit vertegenwoordigers van 
zowel de werkgever als de erkende vak-
bonden. Er worden veel zaken besproken, 
zoals:
- vakantiereizen voor onze kinderen
- tussenkomst bij een sportabonnement

- wintertoelage
- Sinterklaasgeschenk.

Recent konden we een verhoogde terug-
betaling realiseren voor de aankoop van 
hoorapparaten. Momenteel bedraagt de 
tussenkomst 150 euro voor een mono-
fonisch apparaat en 300 euro voor een 
stereofonisch apparaat. Gezien we steeds 
meer kiezen voor oplaadbare apparaten, 
is het noodzakelijk om de huidige regelge-
ving aan te passen.

Vanaf 1 juli 2025 geldt de volgende rege-
ling:
- 250 euro voor een monofonisch apparaat 
(one-ear apparatuur)
- 500 euro voor stereofonische apparaten 
(two-ear apparatuur).

Voorwaarden voor terugbetaling:
- gehoorverlies van minstens 40 dB (of 
minder dan 40 dB in bepaalde gevallen 
opgenomen in de RIZIV-nomenclatuur), 
vastgesteld door een NKO-arts
- terugbetaling gebeurt automatisch als 
de voorwaarden voor tegemoetkoming 
en de procedure, zoals opgenomen in de 
verplichte verzekering voor geneeskundige 
verzorging, worden nageleefd: consultatie 
bij een NKO-arts, tussenkomst van een au-
dicien en akkoord van de adviserend-arts.

Voor verdere informatie kunt u zich wen-
den tot uw gewestelijk secretaris.

Nicky Masscheleyn
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NMBS – HR Rail - Infrabel
Protocol van voorakkoord
Tegen de achtergrond van ingrijpende 
hervormingsplannen bij de Belgische 
spoorwegen kwamen de representatieve 
vakorganisaties (ACOD Spoor, ACV Trans-
com en VSOA Spoor), samen met de fede-
rale minister van Mobiliteit, Klimaat en 
Ecologische Transitie, de NMBS, Infrabel 
en HR Rail, op 21 maart, 4 april, 22 april 
en 23 april 2025 voor sociaal overleg.

Deze vergaderingen vonden plaats op initi-
atief van de overheid in uitvoering van het 
federale regeerakkoord van 31 januari 2025 
en hadden betrekking op fundamentele 
wijzigingen in de organisatie van het spoor-
wegpersoneel en de bevoegdheden van de 
spoorwegmaatschappijen.
De vakbonden kwamen in dit proces op 
voor de collectieve belangen van het perso-
neel en streefden naar garanties voor werk-
zekerheid, behoud van verworven rechten 
en verankering van sociale bescherming bij 
elke stap van de hervorming.

Na moeilijke en intensieve onderhandelin-
gen bereikten de betrokken partijen een 
voorakkoord. Voor alle duidelijkheid, dit is 
geen akkoord, daarover beslist de achter-
ban. De krachtlijnen werden in dit protocol 
vastgelegd aan de hand van twaalf artike-
len die we hier integraal publiceren. Onze 
gewestelijke secretarissen zijn bereikbaar 
voor meer duiding.

Artikel 1:
Overdracht van personeel naar de 
entiteiten

Het personeel van HR Rail dat, overeen-
komstig de bepalingen van de Wet van 
23 juli 1926 betreffende de NMBS en het 
personeel van de Belgische Spoorwegen 
(hierna: “de wet van 1926”), ter beschik-
king wordt gesteld van hetzij de NMBS, 
hetzij Infrabel, zal uiterlijk op 31 december 
2026 worden overgedragen aan de Entiteit 
waarvoor hij/zij gedurende de laatste drie 
maanden voorafgaand aan de overdracht in 
hoofdzaak taken heeft verricht.

Deze bepaling is eveneens van toepassing 
op het personeel van HR Rail dat toege-
wezen is aan de bevoegdheden van HR 
Rail die, conform artikel 2 van dit protocol 
van voorakkoord, aan de NMBS of Infrabel 

worden overgedragen. Het personeel dat 
toegewezen is aan de bevoegdheden, die 
niet worden overgedragen, blijft in dienst 
van HR Rail.

Een juridische studie zal op korte termijn 
uitgevoerd worden door een extern ad-
vocatenkantoor teneinde te bevestigen of 
de overdracht van het juridisch werkge-
verschap van toepassing is. Van zodra het 
verslag is overgemaakt, zullen de partijen 
bijeenkomen om hiervan kennis te nemen.

Vanaf 31 december 2026 zullen de NMBS, 
Infrabel en HR Rail in voorkomend geval elk 
als enige juridische en feitelijke werkgever 
van hun respectieve personeelsleden op-
treden. Derhalve wordt elke vorm van ter-
beschikkingstelling van personeel door HR 
Rail naar de Entiteiten beëindigd.

De verworven rechten van zowel het 
overgedragen als het niet-overgedragen 
personeel blijven onverminderd behouden 
en gewaarborgd. Dit houdt onder meer in 
dat anciënniteit, loon en andere verworven 
voordelen integraal behouden blijven.

Er is overeengekomen dat er als gevolg van 
deze overdracht geen ontslag zal plaats-
vinden, noch samenwerking zal worden 
beëindigd.

De huidige statutaire personeelsleden 
blijven tewerkgesteld onder het geldende 
statuut, terwijl de contractuele personeels-
leden in dienst blijven als contractuelen.

Artikel 2:
Overdracht van de bevoegdheden 
inzake selectie, recrutering en beheer 
van loopbanen

De NMBS en Infrabel worden elk exclusief 
bevoegd voor de rekrutering, selectie en 
loopbaan van hun respectieve statutaire en 
contractuele personeelsleden.

Daarnaast worden zij elk bevoegd voor alle 
aangelegenheden inzake het beheer van de 
loopbanen van hun personeelsleden. Bij de 
uitoefening van deze bevoegdheden zullen 
zij, waar nodig, ondersteund worden door 
HR Rail in de zin van de bepalingen van 
artikel 3 van dit protocol van voorakkoord.

De overdracht zal geleidelijk, harmonieus 
en functioneel verlopen. De betrokken 
partijen zullen elke zes maanden een 
evaluatieverslag opstellen voor het Stu-
ringscomité en dit tot het finaliseren van 
de overdracht van het personeel. Een 
kopie hiervan wordt overgemaakt aan de 
Minister.

Artikel 3:
Bevoegdheden van HR Rail

Ingevolge de overdracht van het personeel 
naar de Entiteiten, zoals bedoeld in artikel 
1 van dit protocol van voorakkoord, blijft 
HR Rail zijn rol vervullen als garant van het 
statuut en de regelgeving en bewaker van 
de toepassing van de reglementeringen 
en de contractuele voorwaarden van het 
personeel dat bij de Entiteiten tewerkge-
steld is.

Daarnaast behoudt HR Rail de prioritaire 
verantwoordelijkheid voor het organiseren 
en beheer van de sociale dialoog ten be-
hoeve van de Entiteiten.

HR Rail blijft bovendien verantwoordelijk 
en bevoegd om de Entiteiten te onder-
steunen en te adviseren m.b.t. juridische 
expertise inzake human resources en soci-
aal recht.

Bovendien behoudt HR Rail haar verant-
woordelijkheden inzake payroll, medische 
dienst, sociale prestaties en kas van de 
geneeskundige verzorging.

Artikel 4:
Organisatie van het sociaal overleg

Er wordt overeengekomen om de escala-
tieprocedure bij de raad van bestuur niet 
toe te passen.
De regel van de twee-derde meerderheid 
die van toepassing is op de statutairen zal 
eveneens van toepassing zijn op dezelfde 
materies voor de contractuele personeels-
leden.

Artikel 5:
Collectieve overeenkomst voor con-
tractuele personeelsleden

Onder aansturing van HR Rail, zullen de 
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sociale partners binnen het kader van 
de Nationale Paritaire Commissie (NPC), 
onderhandelingen opstarten met het oog 
op het sluiten, uiterlijk tegen 30 juni 2027, 
van een collectieve overeenkomst voor het 
contractuele personeel. 

Artikel 6:
Nieuwe indienstnemingen

Vanaf 1 januari 2028 zal personeel 
uitsluitend worden aangeworven op basis 
van een arbeidsovereenkomst.

Tot en met 31 december 2027 vinden 
nieuwe aanwervingen plaats volgens de 
momenteel geldende regels.

Artikel 7:
Pensioen wegens voortijdige 
invaliditeit

Het regeerakkoord voorziet de stopzetting 
vanaf 1 januari 2026 van de nieuwe 
instroom in het stelstel van TAVA. 

Voor dat personeel zullen de Entiteiten 
en HR Rail in de toekomst een inkomen 
waarborgen dat gelijk is aan 60% van de 
geplafonneerde wedde op datum van de 
ongeschiktheidsverklaring, naar analogie 
met de regels die van toepassing zijn voor 
het contractueel personeel. 

Aan de beschermingstermijnen zoals 
opgenomen in hoofdstuk X van het statuut 
wordt niet geraakt. 

Artikel 8:
Gegarandeerde dienstverlening

Na afloop van de lopende stakingsacties 
zal door de Entiteiten een evaluatieverslag 
worden opgesteld over de implementatie 
van de gegarandeerde dienstverlening.

Dit verslag zal op afdoende wijze verwijzen 
naar de essentiële elementen van de 
gegarandeerde dienstverlening, en zal 
in het bijzonder rekening houden met 
de aspecten inzake de veiligheid op 
het spoornet. Het verslag zal voor 31 
december 2025 aan de Minister worden 
overgemaakt.

Artikel 9:
Corporate Security Services (CSS) / 
Securail

De activiteiten van de dienst CSS/Securail 
blijven in de schoot van de NMBS en 
bijgevolg zullen alle personeelsleden 
verbonden aan deze activiteiten in dienst 
blijven van NMBS.

Wat betreft de operationele werking en 
de veiligheidsgerelateerde aspecten, zou 
een gedeeld toezicht kunnen worden 
uitgeoefend door de FOD Mobiliteit en de 
FOD Binnenlandse Zaken. De modaliteiten 
zullen later bepaald worden op basis van 
een overleg tussen de bevoegde ministers.

Artikel 10:
Sociale dialoog

De partijen verbinden er zich toe om het 
sociaal overleg en de principes van de so-
ciale dialoog te respecteren onder andere 
in het kader van de uitvoering van het 
openbare dienstcontract van de NMBS en 
het performantiecontract van Infrabel en 
om een denkoefening op te starten over 
de structurering van de sociale dialoog 
in het kader van de liberalisering van het 
spoor.

Artikel 11:
Wetgevende initiatieven

De Minister verbindt zich om alle 
wetgevende initiatieven te nemen die 
vereist zijn voor de implementatie van de 
maatregelen vervat in het onderhavige 
protocol van voorakkoord.

Dit betreft onder meer de aanpassing van 
de wet van 23 juli 1926 en de wet van 21 
maart 1991 betreffende de hervorming 
van sommige economische overheidsbe-
drijven.

De streefdatum voor de wetswijzigingen 
wordt op 30 juni 2026 vastgelegd. De 
inwerkingtreding van de wetswijzigingen 
zal rekening houden met de hiervoor 
vermelde artikels.

Artikel 12:
Uitvoering 

De partijen verbinden zich ertoe dit 
protocol van voorakkoord te goeder trouw 
en in overeenstemming met de gevoerde 
onderhandelingen voor te stellen. Zij 
zullen op een objectieve wijze over de 
inhoud ervan communiceren, zowel ten 
aanzien van de personeelsleden als ten 
aanzien van derden.
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Securail
Medewerkers klagen over chaos, stress 
en gebrek aan respect
Een recente enquête door ACOD Spoor 
en ACV Transcom onder de medewerkers 
van Securail legt een verontrustend beeld 
bloot. Van gebrekkige communicatie tot 
onvoorspelbare uurroosters, van frustre-
rende opleidingen tot een werkcultuur 
waarin velen zich niet gewaardeerd 
voelen. Het signaal is duidelijk: het per-
soneel ervaart de huidige organisatie als 
een stap achteruit. In wat volgt, geven 
we een overzicht van de voornaamste 
knelpunten en de oproep tot verande-
ring.

Planning en roostering: een bron van 
frustratie

Een van de meest gehoorde klachten heeft 
betrekking op de planning en roostering. 
Medewerkers geven aan dat de roosters 
vaak laat worden gepubliceerd, wat het 
moeilijk maakt om hun persoonlijke leven 
te plannen. Bovendien worden voorkeuren 
van medewerkers vaak genegeerd, wat 
leidt tot een gebrek aan evenwicht tussen 
werk en privéleven. Veel medewerkers 
geven de voorkeur aan het klassieke 3x8 
shiftsysteem (6-14; 14-22; 22-06), maar 
er is ook een beperktere voorkeur voor 
flexibele uren zoals 4-12 of 18-22. 

Securail 2.0: een stap achteruit?

De introductie van Securail 2.0, de 
nieuwe organisatiestructuur, wordt 
door veel medewerkers als een stap 
achteruit gezien. Er leeft een breed 
gevoel dat de werkomstandigheden zijn 
verslechterd en dat er een gebrek is aan 
communicatie en ondersteuning vanuit 
het management. Dit leidt tot een gevoel 
van onderwaardering. 

Persoonlijke beschermingsmiddelen: 
geen persoonlijke zaklamp 

Inzake de persoonlijke beschermingsmid-
delen (PBM) valt op dat de personeelsle-
den niet over een persoonlijke zaklamp 
beschikken, iets dat toch essentieel is voor 
veiligheidspersoneel. Voorts heeft het 
steek-werend vest de houdbaarheidsda-
tum overschreden. 

Incidentbeheer: moeilijke rapportage 
en gebrekkige feedback

Het proces van het melden en opvolgen 
van incidenten wordt over het algemeen 
als moeilijk ervaren. De feedback na inci-
denten wordt niet altijd als eerlijk of con-
structief gezien. Sommige medewerkers 
hebben zelfs een daling van hun CA erva-
ren na interventies die als niet conform 
werden beoordeeld. 

Communicatie: een groot probleem

Een ander belangrijk punt van ontevreden-
heid is de communicatie binnen de orga-
nisatie. Veel medewerkers voelen zich niet 
vrij om openlijk te communiceren binnen 
de hiërarchische structuur, vooral wan-
neer het nieuws negatief is. Dit gebrek aan 
communicatie draagt bij aan een gevoel 
van isolatie en frustratie. 

Opleiding en ontwikkeling: meer 
praktische training nodig

Er is een duidelijke wens voor meer prakti-
sche training, zoals grondcontroletechnie-
ken en het gebruik van handboeien. Som-
mige medewerkers vinden dat de geboden 
training hen niet voldoende voorbereidt 
op de situaties die ze in het echt tegen-
komen. Bovendien is er de wens om de 
opleidingen terug lokaal i.p.v. centraal te 
organiseren.

Werkomgeving: gespannen
werkcultuur

De werkomgeving wordt door vele mede-
werkers als zeer negatief beschreven, met 
een cultuur van angst en druk vanuit het 
management. Er zijn oproepen voor be-
tere ondersteuning van het management 
en meer erkenning van de inspanningen 
en bijdragen van de medewerkers. 

Conclusie

De resultaten van de enquête onthullen 
een aanzienlijke ontevredenheid onder 
Securail-medewerkers met betrekking tot 
planning, communicatie en ondersteuning 
door het management. Er werden 376 
antwoorden geregistreerd (Nederlands-
taligen en Franstaligen samen), meer dan 
de helft van het personeelsbestand. Met 
betrekking tot de planning werden er zelfs 
283 bijkomende reacties vermeld, daar-
naast werden er 205 algemene reacties 
ontvangen. We hadden dergelijke respons 
niet verwacht.
Er bestaat dus een duidelijke behoefte aan 
verbeteringen om het moreel en de werk-
tevredenheid van de medewerkers te ver-
hogen. Het is tijd voor het management 
van Securail om te luisteren naar de stem 
van zijn medewerkers en de juiste stappen 
te zetten om een positieve en ondersteu-
nende werkomgeving te creëren.

Tony Fonteyne
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Nieuws uit het paritair comité 
Op 25 april vond er een paritair comité voor De Lijn plaats. De 
voornaamste agendapunten waren: de aanpak voor de knel-
puntberoepen, de opvolging van de cao’s en de start voor de 
sociale programmatie.

Knelpuntberoepen

Elk paritair comité afzonderlijk moet van de federale overheid de 
oefening maken over de knelpuntberoepen in zijn sector en de 
noodzakelijke stappen zetten. Tijdens ons paritair comité bleek 
dat werkgevers en werknemers niet op dezelfde lijn zaten. Over 
communicatie en werving waren we het over het algemeen eens. 
Met het voorstel van De Lijn over hoe we de knelpuntberoepen 
beter aan ons kunnen binden, sloeg de werkgever echter de bal 
ruim mis. In het bijzonder omdat de optie van de flexijobs als een 
instrument werd aangereikt, iets wat voor ons onbespreekbaar 
is. Het precairder maken van onze jobs, zal nooit bijdragen tot 
het interessanter maken ervan. Tevens werd er met geen woord 
gerept over onze cao’s ‘aantrekkelijkheid beroep chauffeur en 
technieker’, toch bij uitstek onze afspraken om te werken aan de 
knelpuntberoepen.
We onderschreven de tekst dus niet en maakten verscheidene 
opmerkingen. Wij vragen, bijvoorbeeld, meer in te zetten op het 
aanwerven van vrouwen. Wij stellen dat opleidingen meer dan 
ooit van cruciaal belang zijn, deze moeten verder uitgewerkt 
worden. Wij sturen aan op een actieplan rond taal. We merken 
dat vele collega’s hiermee moeite hebben. Er is dus werk aan de 
winkel, zowel in het voortraject als na de aanwerving. Daarnaast 
sporen wij ertoe aan de cao’s rond aantrekkelijkheid van de 
beroepen toe te voegen. De tekst zal nu herwerkt en aangepast 
worden. Een zaak is zeker, zowel werkgever als werknemers 
hebben baat bij een sterk plan.

Opvolging cao’s

Dit lopende punt staat op de dagorde sinds ACOD TBM het onge-
veer een jaar geleden heeft geagendeerd. We stellen vast dat niet 
alle punten die we afgesproken hebben, worden toegepast op de 
werkvloer. We volgen dit dus nauwgezet op. Met name omdat dit 
overwegend te maken heeft met de aantrekkelijkheid van het be-
roep en onze afspraken over opleiding. Maar ook het lokale over-
leg staat hier bovenaan. We willen terug naar een situatie waar 
beslissingen op lager niveau kunnen genomen worden zodat niet 
elk probleem zich tot op het hoogste niveau moet manifesteren.

Sociale programmatie

We zijn er zeker snel bij, maar wat ons betreft kan het niet vroeg 
genoeg gebeuren. De ronduit slechte signalen die we krijgen van 
de regeringen zijn een doorn in het oog om tot een goede en de-
gelijke sociale programmatie te komen. Het was voor ons dus niet 
meer dan logisch dat we De Lijn al duidelijk lieten weten dat wij 
er staan en niet met lege handen willen eindigen. Volgens De Lijn 
hebben alle medewerkers de afgelopen jaren “de grootste ver-
andering in het net gerealiseerd”. Dan moet hier iets tegenover 
staan. Wij dringen daarom reeds aan op een vraag voor middelen 
richting de voogdijminister. Ten slotte werd er gekeken naar een 
vergaderkalender om de gesprekken verder te zetten.

Ook de afgelopen maanden stond ACOD TBM weer op de voor-
grond bij acties, nogmaals een dikke merci aan al onze militanten 
en leden die paraat stonden.

Stan Reusen

CONTACT Stan Reusen l 02 508 58 84 l tbm@acod.be



Medische controles tijdens ziekteverlof
Vermijd loonverlies!
In de vorige editie van Tribune brachten 
we het mogelijke loonverlies bij ziekte 
onder de aandacht. Nu bekijken we wat 
je te doen staat wanneer er een medi-
sche controle gebeurt tijdens je ziekte-
verlof. Want ook hier is het belangrijk de 
voorgeschreven procedures strikt toe te 
passen om loonverlies te vermijden.

Beschikbaarheid

De medische controles gebeuren door 
Medicheck. De controlearts van Medi-
check controleert of de afwezigheid we-
gens ziekte gerechtvaardigd is.
Zolang je afwezig bent wegens ziekte moet 
je beschikbaar zijn voor een medische 
controle. 
In het geval van een hospitalisatie gebeurt 
er geen medische controle.
• Als je verblijft op een ander adres in 
Belgi, moet je die verblijfplaats doorgeven 
aan je verantwoordelijke (lokale proce-
dure) of het HRCC (centrale procedure) 
opdat de medische controle kan gebeuren. 
Indien je je afwezigheid wegens ziekte via 
de app bpost4me registreert, kan je even-
eens je verblijfsadres ingeven.
• Als je verblijft in het buitenland, moet je 
je verantwoordelijke (lokale procedure) of 
HRCC (centrale procedure) daarvan op de 
hoogte brengen zodat Medicheck verwit-
tigd is en geen nutteloze controle uitvoert.

Procedure

bpost hanteert twee procedures al naar-
gelang je gsm-nummer al dan niet gekend 
is bij HRCC.
Je kan je gsm-nummer aan HRCC meede-
len, telefonisch op het nummer 02 278 50 
50 of per email aan HRCC@bpost.be. Ver-
meld erbij dat deze info in het kader van 
de medische controles gebeurt.

1. Je gsm-nummer is gekend, je mag je 
woning verlaten en de afstand tussen je 
woning en het kabinet van de controlearts 
is kleiner of gelijk aan 15 km.

> Je ontvangt via sms twee meldingen met 
datum, uur en adres waar de medische 
controle zal plaats vinden: 
- een sms bij het vastleggen van de medi-
sche controle 

- een sms ter herinnering 24 uur voor de 
afspraak. 

> Je meldt je op de geplande dag en uur 
aan op het kabinet van de arts. Na de con-
trole wordt het volledige rapport via sms 
naar jou verstuurd en ontvangen je N+1 en 
het HRCC via email een beknopt verslag.

> Indien je niet naar de afspraak op het 
kabinet van de controledokter geweest 
bent, kan je binnen de drie werkdagen een 
tweede oproeping aanvragen via HRCC 
maar dit enkel mits een geldige reden.

> Indien er geen tweede oproepingplaats 
vindt, wordt je ziekteperiode omgezet in 
niet bezoldigde afwezigheid (30 dagen na 
ontvangst van brief HRCC en indien geen 
rechtzetting, zie verder).

2. Je gsm-nummer is gekend en je mag je 
woning niet verlaten of de afstand tussen 
de woning en het kabinet van de contro-
learts is groter dan 15 km.

> Je ontvangt via sms twee meldingen 
met datum en de vermelding dat de me-
dische controle thuis zal plaatsvinden en 
het adres waar de medische controle zal 
plaatsvinden: 
- een sms bij het vastleggen van de medi-
sche controle 
- een sms ter herinnering 24 uur voor de 
afspraak. 

> De controlearts komt thuis langs. Na de 
controle wordt het volledige rapport via 

sms naar jou verstuurd en ontvangen je 
N+1 en het HRCC via email een beknopt 
verslag.

> Ben je niet thuis wanneer de controlea-
rts langskomt, dan kan je binnen de drie 
werkdagen een tweede oproeping aan-
vragen via HRCC maar dit enkel mits een 
geldige reden.

> Indien er geen tweede oproeping plaats-
vindt, wordt je ziekteperiode omgezet in 
niet bezoldigde afwezigheid (30 dagen na 
ontvangst van brief HRCC en indien geen 
rechtzetting, zie verder).

3. Je gsm-nummer is niet gekend

> De controlearts komt onverwacht thuis 
langs.

> Je bent thuis: na de controle wordt het 
volledige rapport via sms naar jou ver-
stuurd en ontvangen je N+1 en het HRCC 
via email een beknopt verslag.

> Je bent niet thuis: de controlearts laat 
een bericht achter in de brievenbus en je 
moet je de volgende dag aanbieden op 
zijn kabinet. Check dus bij thuiskomst altijd 
je brievenbus!

> Je meldt je aan op het kabinet van de 
controlearts: na de controle wordt je een 
document met het resultaat overhandigd 
en ontvangen je N+1 en het HRCC via 
email een beknopt verslag.

post 
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Françoise Roels voorzitster raad van bestuur
Kan zij de uitdagingen aan?
Kameraden, we hebben een nieuwe 
voorzitster van de raad van bestuur. De 
federale regering schoof Françoise Roels 
(64) naar voren in deze functie. De juriste 
begon haar carrière bij een advocaten-
kantoor, waarna zij terechtkwam bij Eu-
roclear/JP Morgan en Belgacom. In 2004 
ging ze aan de slag bij Cofinimmo (een 
vastgoedvennootschap), waar ze naast 
bestuurder-directeur ook chief corporate 
affairs is. Sinds oktober 2024 is Roels ook 
voorzitter van de gereglementeerde vast-
goedvennootschap Inclusio. Daarnaast is 
ze onafhankelijk bestuurder bij Beobank.

“Menselijke 
kwaliteiten en 
sociaal bewustzijn? 
Kijken wat dat 
geeft…”
Deze dame wordt door voormalige col-
lega’s beschreven als competent en 
charmant, “altijd met een smile”. Volgens 
onze voogdijminister, Vanessa Matz, zijn 
haar menselijke kwaliteiten en sociale 
bewustzijn van onschatbare waarde om 
het bedrijf te helpen de uitdagingen van 
de toekomst aan te gaan. Een hele waslijst 
vol verwijzingen.

Maar kan Roels het voorzitterschap van de 
raad van bestuur van bpost aan? Bij het 
bedrijf zijn er gigantisch veel uitdagingen 
die een voorzitter vereisen met de gepaste 
kennis van zaken. De nieuwe voorzitster 
heeft dan wel veel ervaring in het bedrijfs-
leven, maar een vastgoedbedrijf leiden, 
heeft niets te maken met de logistieke 
sector waarin bpost actief is. Roels komt 
niet uit de wereld van de publieke dienst-
verlening. Ze maakte carrière aan de top 
van de privésector waar de logica van aan-
deelhouders, winstmaximalisatie en ‘effi-
ciëntie’ de boventoon voeren. Dat doet bij 
ons toch alarmbellen afgaan.

bpost is een openbare dienst, geen winst-
machine. De aanstelling van een voorzit-
ster met zo een uitgesproken bedrijfsge-
richte achtergrond past in een alarme-
rende trend van privatisering en afbouw 
van de openbare dienstverlening. Minder 
kantoren, minder personeel, meer werk-
druk: dit is het resultaat van een beleid dat 
steeds meer de privélogica volgt.
De net gepubliceerde resultaten zijn niet 
van die aard dat we achterover kunnen 
leunen. Er moeten voor de Business Unit 
België dringend nieuwe inkomsten komen. 
De brievenpost daalt, de kranten verdwij-
nen en de pakjes hebben het in de eerste 
maanden van dit jaar ook niet zo goed 
gedaan.

Wat bpost echt nodig heeft, is niet iemand 
met een smile maar iemand die de top van 
het bedrijf een trap onder zijn kont geeft. 
Iemand die ervoor zorgt dat het bedrijf 
eindelijk zijn verantwoordelijkheid op-
neemt ten opzichte van zijn personeel en 
ten opzichte van de burger. Iemand die de 
toekomst van bpost veilig stelt.

Ik kijk ernaar uit de nieuwe voorzitster 
te ontmoeten om onze grieven aan haar 
kenbaar te maken, we zullen zorgen dat ze 
naar ons luistert. Samen sterk!

Geert Cools

> Wanneer je je niet hebt aangemeld op 
het kabinet, dan kan je binnen de drie 
werkdagen een tweede oproeping aanvra-
gen via HRCC maar dit enkel mits geldige 
reden.

> Indien er geen tweede oproeping plaats-
vindt, wordt je ziekteperiode omgezet in 
niet bezoldigde afwezigheid (30 dagen na 
ontvangst van brief HRCC en indien geen 
rechtzetting, zie verder).

Wanneer er geen controle heeft plaats-
gevonden (thuis of op het kabinet van de 
controlearts) zal je van HRCC een brief 
ontvangen om je op de hoogte te brengen 
van deze onregelmatigheid. Je hebt dan 30 
dagen de tijd om de situatie eventueel te 
regulariseren met een geldige reden, an-

ders wordt de afwezigheid niet bezoldigd.

Hou je aan deze voorschriften om te 
vermijden dat je bovenop je ziekte ook 
nog geconfronteerd wordt met financieel 
verlies.

Goed om te weten

- De kosten voor de verplaatsing naar het 
dokterskabinet worden berekend op basis 
van het aantal km en worden automatisch 
vergoed via je loonfiche.
- Je moet niet naar de consultatie gaan 
indien deze zou plaatsvinden wanneer je 
de dienst al hervat hebt. Breng het HRCC 
hiervan wel van op de hoogste om financi-
ele gevolgen wegens de afwezigheid op de 
medische controle te vermijden.

- Als de controlearts beslist heeft dat je de 
dienst moet hervatten voor het einde van 
de voorziene afwezigheid, volstaan een 
nieuw medisch getuigschrift en een nieuw 
afwezigheidsattest niet om de afwezigheid 
alsnog als medisch gerechtvaardigd te 
doen beschouwen, zelfs als zij afgeleverd 
zijn door een andere arts. In dat geval 
moet de arbitrageprocedure worden toe-
gepast.

Aarzel niet om ACOD Post te contacteren 
wanneer je met vragen zit in verband met 
deze procedures.

Marianne Peeters
Bron: HR4me
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ACOD Post zet syndicale strijd in de 
verf op 1 Mei

Zoals alle jaren nam de ACOD deel aan de 
verschillende 1 Mei-manifestaties. Deze 
manifestaties blijven broodnodig om een 
signaal te geven aan de beleidsmakers dat 
de syndicale strijd nooit gestreden is. Het 
is ook een herdenking aan de strijd die 
onze kameraden in het verleden gevoerd 
hebben. Wij vergeten niet waarom deze 
strijd gevoerd werd en blijven hem strijd 
voeren!

CONTACT Geert Cools l geert.cools@acod.be
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Paritair Comité 326
Patronale rem op het sectoraal overleg
Al langer wordt een rem geplaatst op 
het sectoraal overleg, dat zou moeten 
gevoerd worden in het Paritair Comité 
326 (Gas en Elektriciteit). Steeds opnieuw 
zoeken werkgevers en hun beroepsfe-
deraties – maar ook andere vakbonden 
– ongegronde uitvluchten om toch niet 
meer vaart te brengen in dit overleg.

Dit is nochtans zeer belangrijk om soci-
ale vooruitgang te kunnen realiseren die 
van toepassing zou kunnen zijn op alle 
(gebaremiseerde) werknemers. Omdat 
er haast geen zittingen van het Paritair 
Comité 326 gepland worden, kan ACOD 
Gazelco slechts veel te traag onderwerpen 
aankaarten waarover onderhandelingen 
moeten gevoerd worden.

Tariefvoordeel op elektriciteit en gas

In hoeverre kan ook het tariefvoordeel op 
elektriciteit en gas voor collega’s met loon- 

en arbeidsvoorwaarden > 2002 (zoge-
naamde ‘nieuwe arbeidsvoorwaarden’ of 
NAV) verbeterd worden? Er is op dit vlak 
een inhaalbeweging ingezet voor de werk-
nemers met loon- en arbeidsvoorwaarden 
< 2002 (zogenaamde ‘oude arbeidsvoor-
waarden’ of OAV) via een recente secto-
rale cao. Het is dringend nodig te evalue-
ren of alle voorzieningen hierin helemaal 
correct toegepast zijn. Maar waarom zou 
een dergelijk tariefvoordeel ook niet kun-
nen toegepast worden voor de collega’s 
met NAV?

Verplaatsingen

Er is een steeds weerkerende vraag om 
alle modaliteiten inzake verplaatsingen te 
bespreken, opdat ook hierin vooruitgang 
zou kunnen geboekt worden. Allerhande 
vergoedingen voor het gebruik van het 
eigen voertuig (personenwagen, fiets…) 
en openbaar vervoer, een ruimere mul-

timodaliteit inzake vervoermiddelen en 
aanverwante voorzieningen, de omni-
umverzekering voor het eigen voertuig, 
buitenlandse dienstverplaatsingen en de 
tijd die besteed wordt aan verre en/of 
moeilijke verplaatsingen: dit zijn een paar 
voorbeelden binnen een ruim kader van 
verplaatsingsmodaliteiten die aan bod 
moeten komen.

Uitstapregeling voorafgaand aan 
vervroegd wettelijk pensioen

In verscheidene ondernemingen van 
de sector Gas en Elektriciteit worden 
aanvragen van collega’s met OAV om in 
een vervroegde uitstapregeling (1 tot 
3 jaar) voorafgaand aan het vervroegd 
wettelijk pensioen te kunnen stappen 
voorlopig niet toegekend omdat er 
onduidelijkheid heerst over wat er zou 
kunnen gebeuren met de wettelijke 
pensioneringsmogelijkheid. Ook dit zou 
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uitvoerig moeten besproken worden, 
zodat niemand van alle betrokkenen 
hiermee in de problemen zou geraken of 
een recht niet zou kunnen laten gelden.

Aansprakelijkheid van hulppersonen

Sedert 1 januari 2025 zijn nieuwe wette-
lijke regels in voege inzake buitencontrac-
tuele aansprakelijkheid van hulppersonen. 
Dit houdt in grote lijnen in dat ook werk-
nemers van de onderneming die werken 
uitvoeren bij een klant rechtstreeks kun-
nen gedagvaard en veroordeeld worden 
voor schade die ze eventueel zouden toe-
gebracht hebben bij de klant. De onder-
neming die werken uitvoert blijft onver-
minderd aansprakelijk binnen het contract 
dat op werken rust, maar dus daarbuiten 
kunnen ook individuele werknemers 
aangevallen worden door een klant die 
beweert schade te ondervinden door het 
uitgevoerde werk. Het is belangrijk dat 
ACOD Gazelco de grootst mogelijke vrijwa-
ring van een dergelijke aansprakelijkheid 
kan verkrijgen via een sectorale overeen-
komst, zodat alle betrokken werknemers 
optimaal beschermd zouden worden. 
Bijvoorbeeld Fluvius SO zorgde al voor een 
vrijwaring door de volgende overeenge-
komen tekst op te nemen in het arbeids-
reglement: “De werkgever verbindt zich 

ertoe de werknemers te vrijwaren tegen 
vorderingen van derden die voortvloeien 
uit schade veroorzaakt door de uitvoering 
van de arbeidsovereenkomst, tenzij deze 
schade het gevolg is van de aantasting 
van de fysieke of psychische integriteit of 
te wijten is aan bedrog, een zware fout of 
een lichte fout die eerder gewoonlijk dan 
toevallig voorkomt. Deze vrijwaring omvat 
de vergoeding van juridische bijstand, 
gerechtskosten en eventuele schadever-
goedingen of schikkingsbedragen waartoe 
de werknemer gehouden wordt.”
Maar een globale sectorale overeenkomst 
zou nog veel meer duidelijkheid en zeker-
heid bieden, ook hiervoor is natuurlijk 
overleg nodig. Ondernemingen kunnen 
een vrijwaringsclausule opnemen in toe-
komstige contracten die ook een dergelijke 
buitencontractuele aansprakelijkheid kan 
vrijwaren.

Overige discussiepunten

Voorts zijn ook besprekingen nodig over 
een verlenging van de modaliteiten voor 
landingsbanen. Er moet een debat worden 
gevoerd over de mogelijke invloed die digi-
talisering/artificiële intelligentie/automa-
tisering kan hebben op de tewerkstelling. 
Er zou een verhoogde druk kunnen gelegd 
worden op een correctere uitrol van elek-

trische dienstvoertuigen (alle kosten kun-
nen best ten laste gelegd worden van de 
werkgever door de plaatsing van een apar-
te elektriciteitsmeter die enkel dit verbruik 
registreert; alles met betrekking hierop 
moet binnen de normale diensturen van 
betrokkenen plaatsvinden; er moet zeker-
heid bestaan over de verzekering van de 
eigen woning).
ACOD Gazelco wil uitsluitingsclausules we-
ren uit verzekeringspolissen met betrek-
king tot het tweede jaar van arbeidsonge-
schiktheid, omdat vaak vastgesteld wordt 
dat betrokken werknemers uitgesloten 
worden van hun waarborg van inkomen 
door dergelijke uitsluitingsclausules.
Ook moet een debat gevoerd worden over 
de nog steeds toenemende uitbesteding 
van statutair werk aan onderaannemers, 
wat een bedreiging vormt voor veel meer 
eigen jobs dan soms verondersteld wordt.

ACOD Gazelco zal trachten degelijk sec-
toraal overleg te voeren met betrokken 
werkgevers en hun beroepsfederaties, ook 
hiervoor zal een collectieve inzet nood-
zakelijk zijn opdat dit niet uitgehold kan 
worden.

Jan Van Wijngaerden

gazelco 
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ACOD Telecom-Vliegwezen
op de barricades
Op 29 april ondersteunde ACOD Telecom-Vliegwezen de 
interprofessionele actiedag tegen de sociaal-economische 

afbraakmaatregelen van de federale regering. Bedankt aan 
iedereen die erbij was op 29 april!

Proximus
De politieke draaimolen draait verder
Er is nog geen definitieve beslissing 
genomen over de aanstelling van de 
nieuwe CEO’s (jawel, ze zoeken er twee) 
bij Proximus. Voorlopig nam Jan Van 
Acoleyen de rol van CEO ad interim van 
de Proximus Groep op zich, terwijl Mark 
Reid tijdelijk CEO van Proximus Global 
werd.

Ondertussen werden wel al enkele andere 
puzzelstukjes gelegd. Tijdens de jongste 
aandeelhoudersvergadering werden de 
heren Koen Kennis en Franck-Philippe 
Georgin benoemd als bestuurder van 
Proximus. Kennis, Antwerps NVA’er, is 
niet alleen houder van een recordaantal 

mandaten, maar bovenal was hij tot zijn 
benoeming in de raad van bestuur van 
Proximus ook bestuurder bij Wyre, het 
netwerk-infrastructuurbedrijf van, jawel, 
concurrent Telenet en Fluvius. Een ‘afkoe-
lingsperiode’ moet hem helpen om dat te 
‘vergeten’… Georgin, die zijn voordracht 
aan de MR te danken heeft, is dan weer 
een Fransman met een politieke achter-
grond (hij was in een vroeger leven mede-
werker van Nicolas Sarkozy) en topman bij 
een Franse casino- en hotelgroep. Gekker 
kan het allemaal niet worden.
 
Benieuwd wanneer er witte rook uit de 
CEO-schoorsteen zal komen. In afwachting 

kan de voorzitter van de raad van bestuur, 
Stefaan De Clerck, die een verlenging 
van zijn mandaat met maximaal één jaar 
kreeg, nog wat langer op zijn stoel blijven 
zitten (concreet tot de opvolger van Guil-
laume Boutin is gevonden). In ieder geval: 
Proximus is een essentiële speler in de 
Belgische economie en een werkgever 
voor duizenden mensen. Die hebben die 
geen boodschap aan politieke spelletjes 
achter gesloten deuren, noch aan verbor-
gen agenda’s.

Annuska Keersebilck

Jan Van Wijngaerden l  02 508 58 68 l jan.vanwijngaerden@acod.be
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skeyes
Een blik op de toekomst:
bezoek aan digitale toren in aanbouw

In 2021 sloegen skeyes en SOWAER (Société wallonne des 
Aéroports) de handen in elkaar voor de bouw van het eerste 
digitale torenverkeersleidingscentrum in België. Medio april 
2024 kon in het ECOLYS Business Park in Namen de eerste steen 
worden gelegd van de toekomstige digitale toren voor de 
Waalse luchthavens.
 
Tegen 2026 zal dit project het mogelijk maken om al het 
luchtverkeer op de luchthavens van Charleroi en Luik, 
die 100 km van elkaar verwijderd liggen, te begeleiden 
vanuit dit remote digitale verkeersleidingscentrum (de 
luchtverkeersleiding voor de luchthavens van Antwerpen, Kortrijk 
en Oostende zal binnen enkele jaren eveneens gebeuren vanuit 
één digitale verkeerstoren waarvan de exacte locatie nog niet 
gekend is). Bij een digitale toren zitten de luchtverkeersleiders 
dus niet meer in een fysieke verkeerstoren op de luchthaven.

Een delegatie van de ACOD kreeg samen met enkele andere 
leden van het paritair comité een rondleiding op de bouwwerf 
waar in een race tegen de klok wordt gewerkt om alles 
operationeel te krijgen tegen eind dit jaar. Tijdens ons bezoek 
aan deze innovatieve toren in aanbouw werd alvast duidelijk hoe 
moderne digitale systemen de traditionele luchtverkeersleiding 
zullen transformeren.
 
De overstap van een traditionele luchtverkeerstoren naar een 
digitale variant brengt uiteraard uitdagingen, maar ook bezorgd-
heden met zich mee voor de medewerkers (zoals operationele 
veiligheids- en efficiëntierisico’s, visuele beperkingen en beeld-
kwaliteit, staffing en workload, mobiliteit… om er maar enkele 
te noemen). Deze aandachtspunten hebben we uiteraard ook al 
gedeeld met de directie. De ACOD is vragende partij om in een 
speciale DiTo-werkgroep overleg te plegen.

Een goede dialoog met het personeel en 
vakbondsvertegenwoordigers is ook hier essentieel!

Annuska Keersebilck

CONTACT Annuska Keersebilck l 0475 55 14 63 l annuska.keersebilck@acod.be



Acties magistratuur
Oproep voor betere samenwerking 
binnen Justitie

De recente oproep vanuit de magistra-
tuur tot een ‘stille actie’ wekte bij ACOD 
Overheidsdiensten enigszins verbazing 
op. Vanaf 8 mei 2025 werd het gerechts-
personeel door de magistraten aange-
spoord om samen met hen elke donder-
dag om 11.55 uur op straat zijn ongenoe-
gen te uiten over de pensioenplannen van 
de regering en de al jaren aanslepende 
problemen bij Justitie. Volgens ons mist 
deze actie draagvlak en onderlinge af-
stemming.

Hoewel wij begrip tonen voor de frustra-
ties van de magistratuur, betreuren wij het 
gebrek aan overleg met de representatieve 
vakbonden. De problemen bij Justitie 
zijn legio en structureel: onderbezetting, 
verouderde infrastructuur, gebrekkige ICT 
en slechte arbeidsvoorwaarden zijn geen 
nieuwe klachten. Het is echter wel opval-
lend dat de magistratuur pas in beweging 
komt wanneer haar eigen pensioenrechten 
worden bedreigd door de nieuwe regering.

“Alleen samen gaat 
het vooruit”

Eerdere inspanningen van de vakbond en 
het gerechtspersoneel om betere arbeids-
omstandigheden af te dwingen, kregen 
weinig steun van de magistratuur. Dat 
maakt de huidige oproep tot actie moeilijk 
verteerbaar. Op dit moment lijkt er geen 
sprake te zijn van solidariteit of gedeeld 
belang, maar eerder van een eenzijdige 
bezorgdheid over de eigen positie.

Daarnaast plaatst de ACOD ook juridische 
en organisatorische vraagtekens bij de 
stille actie. Zijn de personeelsleden die 
daaraan deelnemen wel verzekerd? Zijn 
de diensten Personeel en Organisatie op 
de hoogte? Wat zijn de gevolgen voor de 
werkverhoudingen?
Ons baart het vooral zorgen dat er op-
nieuw onderhandelingen dreigen te 

ontstaan waar wij – en dus het gerechts-
personeel – buitenspel worden gezet. 
Als de regering in dialoog gaat met de 
magistratuur, zonder de vakbonden erbij 
te betrekken, dan wordt de stem van dui-
zenden medewerkers genegeerd en dat is 
onaanvaardbaar.

Toch wil ACOD Overheidsdiensten niet 
tegenover, maar naast de magistratuur 
staan. De boodschap is duidelijk: samen-
werking is essentieel. “Wij reiken de hand, 
niet om tegen elkaar te ageren, maar om 
samen te werken aan een rechtvaardiger, 
efficiënter en menselijker justitiesysteem, 
voor alle medewerkers.”

De oproep aan de colleges van de magi-
stratuur is dan ook een uitnodiging tot 
dialoog, partnerschap en gedeelde verant-
woordelijkheid. Want alleen samen kan 
Justitie vooruit.

Ella Neirinck

federale overheid
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Defensie
Als militairen open brieven schrijven, 
staat het water hen aan de lippen
Wanneer militairen hun stem verheffen 
via open brieven, dan is het duidelijk: het 
water staat hen tot aan de lippen. Achter 
het rookgordijn van miljardeninvesterin-
gen in Defensie schuilt een harde realiteit 
voor het personeel. Terwijl de Belgische 
regering luid verkondigt te investeren in 
veiligheid en defensiecapaciteit, wordt 
het hart van Defensie – haar mensen – 
systematisch uitgeperst.

De regering maakt zich sterk met beloftes 
over de toekomst van Defensie, maar haar 
daden spreken boekdelen: militairen zul-
len tot elf jaar langer moeten werken voor 
een lager pensioen. Dit in een periode van 
geopolitieke instabiliteit en zware opera-
tionele hervormingen. De werkdruk stijgt, 
de verantwoordelijkheden nemen toe en 
dat alles zonder de nodige waardering of 
compensatie.

Pijnlijke perspectieven

In de begroting 2025 zien we een karige 
verhoging van de loonmassa, nauwelijks 
voldoende om de stijgende levensduurte 
bij te benen. Terwijl Defensie naar eigen 
zeggen de komende jaren ‘significant zal 
groeien’. Voor werkingsuitgaven tijdens 
training – denk aan rollend, vliegend en 
varend materieel – zijn er wel forse stijgin-
gen gepland, vaak zelfs een verdubbeling. 
De boodschap is duidelijk: materiaal gaat 
boven mensen.

De beleidsnota’s en het regeerakkoord 
spreken zichzelf tegen. Enerzijds noemt 
men het personeel ‘de hoeksteen van 
Defensie’, anderzijds worden diezelfde 
mensen opgezadeld met steeds zwaardere 
taken: van het opleiden van een nieuwe 
lichting rekruten tot het omgaan met 
complexe transities naar nieuwe wapensy-
stemen. Die combinatie van opleidingslast 
en technologische vernieuwing betekent 
niets minder dan een explosieve toename 
van de werkdruk.

De nota is daar opvallend eerlijk over: 
“Defensie als organisatie zal de komende 
maanden en jaren dus veel vragen van 
haar werknemers. Het worden ongetwij-

feld moeilijke tijden.” Een pijnlijke beves-
tiging van wat wij al lang aankaarten. De 
ontgoocheling en de oproep tot inzicht 
kan je eveneens terugvinden in de tref-
fende open brief van ons lid Annette die 
we hieronder integraal overnemen zonder 
aanpassingen.

Open brief

“Beste Mr Jambon,

Ik ben waarschijnlijk de zoveelste ‘nie-
mand’ die jou een mailtje stuurt. Het zo-
veelste nummertje, de zoveelste gewone 
werkende burger en waarschijnlijk komt 
deze mail op jouw secretariaat toe en ver-
dwijnt ze op de stapel ‘onbelangrijk’ maar 
hoop doet leven en ik schrijf hem toch.

Ik stel me kort voor, ik ben Annette, bijna 
53, militair van beroep en 3 kinderen, 
waarvan 2 zonen in Defensie.

Om deze kinderen op te voeden en na een 
scheiding stond ik er alleen voor. Opvang 
kon ik niet betalen en ik had nergens recht 
op. Dus ik ging 4/5 werken, ik was thuis op 
woensdag en ik kreeg studietoeslag en een 
verhoging van het kindergeld. Met later 
een dochter op kot en hoge school heb ik 
serieus moeten opletten.

Hoewel ik zeker de kwaliteiten had kon ik 
geen sociale promotie doen want ik kon 
niet een jaar wegblijven van huis. Ik pro-
beerde alle oefeningen mee te draaien en 
had gelukkig een onthaalmoeder waar 
mijn 2 zonen konden blijven, deze betaalde 
ik met het geld dat ik op die oefening ver-
diende, en mijn dochter bleef bij de oma.

Intussen heb ik 33 jaren dienst. Als vrouw 
zijnde probeerde ik alles te doen wat de 
mannelijke collega’s moesten doen. He-
laas, en een feit, is een vrouwelijk gestel 
anders gebouwd dan onze mannelijke 
collega’s. Toch deed ik mijn best en ik heb 
zeer mooie tijden gehad bij Defensie, veel 
geleerd, veel mogen zien, veel gedaan, 
maar mijn lichaam draagt daar wel sporen 
van.

Helaas in 2021 slaat voor mij het noodlot 
toe, een spontane scheur in mijn kroon-
slagader met een hartaanval als gevolg. Ik 
rook niet, drink niet en was altijd sportief. 
Ik was 49, en  na 4 dagen ontwaakte ik 
uit mijn coma, 2 weken op intensieve en 
ik moest een hartrevalidatie volgen, om 
terug sterker te worden, en onderschat het 
psychische gedeelte niet. Ik heb een jaartje 
nodig gehad om sterker te worden want ik 
zal nooit nog helemaal genezen. Ik moest 
voor de commissie verschijnen en op mijn 
vraag mocht ik terug halftijds beginnen 
voor 6 maand, en dan mocht ik halftijdse 
aanvragen.

Ik ben niet meer dezelfde Annette, niet 
meer dezelfde militair als ervoor. Enigste 
troost en vooruitzicht was dat ik over 3 
jaar met pensioen kan EN met een mooi 
pensioen. Al dat valt gewoon in duigen! 
U zegt ‘part-time’ is een keuze!! Het is 
niet altijd een keuze!! Wij militairen heb-
ben een speciaal beroep, we missen veel 
dingen, van je kinderen zien opgroeien, de 
lichamelijke belasting, en de belasting op 
ons gezin. Ik ken nog maar weinig mensen 
die samen zijn gebleven.

Ik schrijf deze mail ook voor mijn kinderen. 
Mijn dochter werkt als spoedverpleegkun-
dige wat een onmenselijk zwaar beroep is 
en met mijn 2 jongens heb ik voor opvol-
ging gezorgd bij Defensie.

Ik heb mijn steentje bijgedragen, zoals vele 
andere militairen. Halftijdse is niet altijd 
een vrijwillige keuze, het is soms noodza-
kelijk. We hebben niet altijd in handen wat 
het leven ons brengt, niet in onze gezond-
heid en niet in ons persoonlijk leven. Ik 
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Raad van State
Niet alleen magistraten,
ook het personeel vergeten
Ziehier de saga van de maaltijdcheques voor het personeel van 
Raad van State. Veel mensen denken dat de vakbonden deze 
categorie van personeelsleden vergeten hebben, maar het te-
gendeel is waar. Welke stappen werden al gezet en met welk 
gevolg?

Tijdens de vorige legislatuur werd een sectoraal akkoord gesloten 
tussen het kabinet van de minister van Ambtenarenzaken en de 
vakbonden. Het ondertekende protocol bevatte de verhoging 
van de eindejaarspremie, de verhoging van de barema’s en de 
toekenning van maaltijdcheques. Helaas bleven bij de uitvoering 
van dit akkoord enkel de maaltijdcheques over. De ACOD vroeg 
in een budget te voorzien voor de specifieke statuten die buiten 
het koninklijk besluit vallen (dus onder meer de Raad van State). 
Tijdens de overlegvergaderingen in 2023 wees de ACOD de over-
heid erop dat maaltijdcheques zullen worden toegekend in het 
openbaar ambt en spoorde haar aan daarvoor geld vrij te maken.

2024

Het openbaar ambt ontvangt maaltijdcheques. De leden van de 
Raad van State krijgen niets. Voor hen wordt in geen enkel budget 
voorzien. De ACOD laat een parlementaire vraag indienen (docu-
ment CRIV 55 COM 1335). De toenmalige ministers De Sutter en 
Verlinden schuiven beiden de verantwoordelijkheid op elkaar af.
Op voorstel van de ACOD verzoekt het gemeenschappelijk vak-
bondsfront de overheid om een geste te doen voor het personeel 
totdat de onderhandelingen over de maaltijdcheques kunnen 
worden hervat (kleine cheque, klein eindejaarsgeschenk...). Som-
migen laten ons weten dat het idee zal worden bestudeerd, maar 
er wordt duidelijk gemaakt dat het personeel niets zal krijgen. 
We verlaten de vergadering, de dialoog is tijdelijk afgebroken. 
De andere vakbonden steunen ons en volgen de ACOD door de 
vergadering ook te verlaten. De voorzitster neemt contact op met 
de vakbonden om de gemoederen te bedaren en de dialoog te 
herstellen. Er wordt afgesproken dat er een betere samenwerking 
moet komen tussen de overheid en de vakbondsvertegenwoor-
digers.
Het statuut van het personeel van de Raad van State is aan-
gepast om ook hen maaltijdcheques toe te kennen. Wanneer 
deze maatregel in werking zal treden, is nog niet bepaald want 

er moet eerst met de minister worden onderhandeld over een 
budgetverlenging. De overheid voegt de budgetaanvraag in het 
memorandum van de Raad van State dat wordt voorgelegd aan 
de onderhandelaars.

2025

Er worden gesprekken gevoerd en analyses gemaakt met de ju-
rist van de ACOD-AMiO. Op initiatief van de ACOD verzendt het 
gemeenschappelijk vakbondsfront een ingebrekestelling naar 
de Raad van State. Helaas is het antwoord anders dan verwacht, 
omdat het gebaseerd is op het feit dat het nieuwe statuut nog 
niet van toepassing is.

Wat nu?

Samen blijven vechten tegen de overheid zonder banen op het 
spel te zetten. De ACOD zal, via haar politieke contacten, opnieuw 
een parlementaire vraag laten stellen aan de huidige bevoegde 
ministers Quintin en Matz.
Jullie hebben het begrepen, de ACOD zal niet opgeven. Als het 
nodig is, komt er een zware actie bij de Raad van State. Ook deze 
mensen mogen niet vergeten worden.

Tony Six, Hugues Ladrière

hoop dat u dit meeneemt in de onderhan-
delingen i.v.m. de pensioenen.

Biscotti Annette”

Lege doos

De boodschap van de ACOD is duidelijk: in-
vesteren in Defensie zonder te investeren 

in mensen is een leeg gebaar en de onder-
handelingen om tot een sociaal akkoord 
te komen laten op zich wachten. Mensen 
zoals Annette betalen de prijs voor onze 
veiligheid, maar het maatschappelijk 
respect voor militairen is ver te zoeken in 
deze regering.
Als socialistische vakbond staan wij pal 
achter het personeel. Wij eisen een eerlijk 

statuut, een rechtvaardig pensioen en 
echte investeringen in mensen, niet alleen 
in innovatie en materiaal. Veiligheid begint 
bij respect en dat respect ontbreekt van-
daag ten gronde.

Natasja Gaytant
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Uitstel indexering lonen
Vertrouwen beschaamd: Vlaamse 
ambtenaar opnieuw geslachtofferd
Opnieuw worden de personeelsleden van 
de Vlaamse overheid gebruikt als sluit-
stuk van een begroting die ontspoort. De 
Vlaamse regering besliste de loonindexe-
ring van haar personeel met een maand 
uit te stellen. Concreet: in plaats van 
twee maanden na het overschrijden van 
de spilindex, krijgen Vlaamse ambtena-
ren hun loonverhoging pas drie maanden 
later.

ACOD Overheidsdiensten Vlaamse over-
heid veroordeelt met klem de beslissing 
van de Vlaamse regering om de indexering 
van de lonen met een maand uit te stellen. 
Deze maatregel betekent een direct verlies 
aan koopkracht voor duizenden perso-
neelsleden van de Vlaamse administratie. 
Loyale werknemers worden opnieuw het 
slachtoffer van kortzichtige besparingen.

Voor de zoveelste keer worden de mensen 
op het terrein – die onze overheid dag na 
dag draaiende houden – bestraft. En hoe? 
Zonder enige vorm van overleg. Nochtans 
zat de Vlaamse regering vorige week nog 
met de vakbonden aan tafel tijdens het 
sectorcomité XVIII. Met geen woord werd 
daar gerept over deze maatregel. Die werd 
doodleuk aangekondigd op 2 mei, vlak na 
1 mei – de hoogdag van de socialistische 
beweging. Het cynisme druipt eraf.

Onderscheid

Bovendien wordt weer een onderscheid 
gemaakt tussen ambtenaren. Terwijl er 
in het onderwijs luidop getwijfeld wordt 
aan de toepasbaarheid van de maatregel, 
wordt over het administratief overheids-
personeel met geen woord gerept. Alsof 
wij er niet toe doen.

Tegelijkertijd blijft het opvallend stil bij co-
alitiepartner Vooruit, die nochtans preten-
deert het welzijn van de werknemers te 
verdedigen. Voor het onderwijspersoneel 
wordt publiek gestreden, maar het perso-
neel van de Vlaamse administratie wordt 
zelfs niet genoemd.

“Loyale 
werknemers 
worden opnieuw 
het slachtoffer 
van kortzichtige 
besparingen”
Deze indexvertraging komt bovendien 
bovenop eerdere afbraakmaatregelen die 
het ambtenarenstatuut stelselmatig on-
dermijnen. We denken aan de schandalige 
pensioenhervormingen voor statutairen, 
de bijna-afschaffing van de statutaire 
benoeming die de rechtszekerheid van 
ambtenaren uitholt en nu dus een nieuwe 
verdoken loonbesparing!

Zelfbediening

Ondertussen blijven riante uittredingsver-
goedingen voor ministers en parlemen-
tairen onaangeroerd. Dat is geen beleid, 
maar een vorm van klassenpolitiek. Poli-
tiekers bedienen zichzelf, terwijl het per-
soneel de prijs betaalt. Het is zonneklaar: 
de besparingen treffen niet iedereen, ze 
treffen telkens weer dezelfde.

Voor ACOD Overheidsdiensten is de maat 
nu vol. Wij eisen respect. Respect voor het 
sociaal overleg. Respect voor de mensen 
die elke dag het beste van zichzelf geven 
voor de Vlaamse burger. En vooral: een 
stop op de afbraak van het ambtenaren-
statuut.

De Vlaamse overheid moet dringend haar 
eigen personeel naar waarde schatten. Zo 
niet dreigt er een uitstroom van ervaring 
en een verlies van motivatie en vertrou-
wen. Dat zal de burger ook voelen.

Wij eisen naast een onmiddellijke her-
ziening van deze laattijdige indexering 
ook respect voor het sociaal overleg en 
transparantie in onderhandelingen en 
daarenboven een stop op de uitholling van 
het statuut en gelijke inspanningen op elk 
beleidsniveau. Krijgen wij geen gehoor, 
dan behouden wij ons het recht op acties 
voor.

Jan Van Wesemael, Chris Moortgat

CONTACT Chris Moortgat l 02 508 58 64 l chris.moortgat@acod.be
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VDAB
Een sterk personeelsplan is nodig
Het sociaal overleg bij de VDAB 
staat onder spanning door het 
besparingskader dat de Vlaamse 
regering en minister van Werk Demir 
opleggen. De eerste drie regeringsjaren 
moet de VDAB telkens 20 miljoen euro 
te besparen. Daarna moet er telkens 80 
miljoen euro per jaar worden bespaard.

ACOD Overheidsdiensten volgt dit 
besparingsbeleid met argusogen. 
Wij willen niet dat er geraakt wordt 
aan het personeel. De VDAB is een 
overheidsdienst die ten dienste moet 
staan van werknemers, werkzoekenden 
en werkgevers, met een kwalitatieve 
dienstverlening, zowel op het vlak van 
begeleiding (met voldoende bemiddelaars 
en consulenten) als inzake opleiding (met 
voldoende instructeurs). Daarvoor zijn dus 
voldoende middelen, investeringen en 
personeel noodzakelijk.

Planningsinstrument

Op het recentste sociaal overleg werd 
het personeelsplan 2025 voorgelegd. 

Het personeelsplan biedt een raamwerk 
waarin het aantal medewerkers en 
de graden en functies per afdeling 
worden voorzien. Dit betekent niet 
dat alles gerealiseerd is, het blijft een 
planningsinstrument.

We zien dat er in het voorgelegde 
personeelsplan slechts 18 bemiddelaars 
bijkomen, terwijl de beleidsnota Vlaamse 
regering aangeeft dat hier bijgebouwd 
moet worden. Tegelijk komen er in 
verschillende vooral centrale afdelingen 
heel wat A-functies bij terwijl de 
beleidsnota Vlaamse regering aangeeft dat 
er op kader en experten moet afgebouwd 
worden. Voorts stellen we vast dat er 
een 80-tal instructeurs verdwenen zijn in 
vergelijking met 2024. Ook lezen we dat 
vacatureconsulenten naar de servicelijn 
verplaatst worden.

Geen cijfers, geen advies

De ACOD stelt vragen bij het HR-beleid. 
We horen dat dit nu eenmaal de huidige 
situatie is, maar een afbouw kan voor 

ons niet. Het is duidelijk dat er aan 
‘internalisering’ wordt gedaan in het 
personeelsplan van 2025. Dit betekent 
dat er consultants worden afgestoten en 
dat men interne medewerkers hiervoor 
in de plaats zet. We juichen dit toe, maar 
beschikken niet over cijfermateriaal. Dat 
maakt de totaalbeoordeling moeilijk.
Naar verluidt zou de toename van de 
A-functies hierdoor te verklaren zijn, 
wat een positief punt is. Voor wat de 
bemiddelaars en instructeurs aangaat, 
geeft men aan de cijfers een beetje 
bevroren te hebben in functie van het 
kerntakendebat dat met de minister en 
de nieuwe raad van bestuur zal gevoerd 
worden. Het klopt dat het moeilijk is 
om nu een strategisch personeelsplan 
neer te zetten als de krijtlijnen van het 
kerntakendebat niet duidelijk zijn.

ACOD Overheidsdiensten zal zich 
onthouden van advies omdat het 
onmogelijk in te vullen valt zolang het 
kerntakendebat niet gevoerd is.

Chris Moortgat, Tilly Troost

Oproep tot kandidaturen
Gewestelijk secretaris Vlaams traject 
ACOD Overheidsdiensten
Vlaams-Brabant
Naar aanleiding van het vrijkomen van het 
mandaat gewestelijk secretaris Vlaams 
traject doet de sector Overheidsdiensten 
Vlaams-Brabant een oproep tot kandi-
daten. Kandidaturen moeten worden 
ingediend door het gewestelijk technisch 

comité waar men lid van is. De kandidaten 
moeten volgens het huishoudelijk regle-
ment ten minste 5 jaar ononderbroken 
militant zijn in de gewestelijke sector en 
de ordewoorden opgevolgd hebben. Kan-
didaturen worden gericht aan de gewes-

telijk voorzitter Ilse Timmermans (ilsetim-
mermans@skynet.be) ten laatste tegen 31 
juli 2025.
De kandidatuur bevat een motivering en 
een syndicaal cv. 

Vlaamse  
Overheidsdiensten
herdenkt 8 Mei
In Gent met ons algemeen comité voor de herdenking van het einde van de Tweede 
Wereldoorlog op 8 mei 1945.
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Actie ‘OCMW’s in nood’
Appreciatie op de werkvloer en in de 
media voor onze actie
Op 24 april voerden we actie tegen de 
beperking van de werkloosheidsuitkering 
in de tijd. De weerslag daarvan op het 
OCMW-personeel zal zeer ingrijpend zijn. 
De instroom bij het OCMW zal met 50 à 
60 procent verhogen wanneer mensen 
hun werkloosheidsuitkering verliezen.

Tijdens onze actie ‘OCMW’s in nood’ 
kwamen op tal van plaatsen de 
personeelsleden spontaan naar buiten 
om deze te ondersteunen en om hun 
bekommernissen aan ons kenbaar te 
maken. Hieronder de belangrijkste 
punten die op verscheidene plaatsen 
terugkeerden.

Belangrijkste actiepunten

- De personeelstekorten zijn onhoudbaar. 
Er moeten meer maatschappelijk 
assistenten aangeworven worden.

- Men vraagt leidinggevenden die de 
materie en de taken kennen. Geen 
‘manager-leidinggevenden’, maar 
leidinggevenden die op de werkvloer 
hebben gestaan.

- Er zijn geen voorstanders om 
de diplomavoorwaarde van bv. 
maatschappelijk assistenten te verlagen 
om zo een grotere instroom te genereren. 
Personen die het juiste diploma niet 
hebben brengen nog meer werk met zich 
mee omdat ze opgeleid moeten worden 
en (vele) fouten maken. Dit is telkens een 
bijkomende belasting voor de andere 
personeelsleden.

- Het tekort aan personeel is voor 
een deel ook te wijten aan sommige 
uitzendkantoren die gericht op zoek gaan 
binnen de OCMW’s naar welbepaalde 
profielen om deze dan via interim-arbeid 
in een naburig OCMW tewerk te stellen. 
Zo worden personeelsleden die goed 
ingewerkt zijn weggeplukt, waardoor 
nieuwe aanwervingen moeten gebeuren. 
Dat vraagt tijd, kost geld en daarna moet 
men deze nieuwe krachten opleiden. Zo 
worden in sommige OCMW’s mensen 
goed opgeleid om ze dan telkens te zien 

vertrekken naar uitzendkantoren. Het 
kan niet de bedoeling zijn dat OCMW’s 
gebruikt worden als opleidingscentra 
voor het gewin van uitzendkantoren. De 
vraag was dan ook om uitzendarbeid aan 
banden te leggen in de OCMW’s.

- Ten slotte moeten omwille van de 
integratie gemeente-OCMW dezelfde 
arbeidsvoorwaarden gelden voor beide 
personeelsgroepen. Dit geldt zowel op 
het gebied van premies als bv. het aantal 
dagen dat men mag telewerken.



29Tribune 81.06 l juni 2025

lokale en regionale besturen

Veel media-aandacht

Onze actie kreeg heel wat media-
aandacht. De journalisten van Q-Music, 
Joe FM, de VRT (radio 1) en Kanaal 
Z-Trends waren telkens goed op de 
hoogte van ons persbericht. Een aantal 
onder hen bleek ook op de hoogte te zijn 
van onze actie dankzij onze uitgebreide 
campagne op sociale media met visuals, 
slogans en informatieve boodschappen. 
Ons Team Communicatie heeft met 
andere woorden op korte tijd een grote 
ruchtbaarheid kunnen geven aan de actie. 
De online redactie van Knack publiceerde 
ook ons opiniestuk, dat drie dagen later 
overigens nog steeds het derde best 
gelezen stuk was op hun website. Ook 
dit is een indicatie dat we met onze actie 
een gevoelige snaar geraakt hebben, 
niet in het minst bij het personeel van de 
OCMW’s.

Diverse militantenconcentraties konden 
rekenen op een solidariteitsbezoek van de 
bewegingswerkers van het Vlaams ABVV, 
die onder de naam Force opkomen voor 
de rechten van werklozen. Ondertussen 
heeft het ABVV beslist de beperking 
van de werkloosheidsuitkering in de tijd 
juridisch aan te vechten. De vakbond 
beroept zich hiervoor op het standstill-
beginsel, dat beschermd wordt door art. 
23 van de grondwet. Het beroep bij het 
Grondwettelijk Hof wordt in de media 
gerechtvaardigd door toonaangevende 
juristen, waaronder Alexander De 

Becker. Tijdens onze gesprekken op de 
werkvloer hebben we de personeelsleden 
geïnformeerd over de juridische strijd die 
zich zal ontvouwen.

Onze actie kwam dus op een goed 
moment. Over de beperking van de 
werkloosheidsuitkering in de tijd is het 
laatste sowieso nog niet gezegd. De 
strijd gaat door. ACOD LRB zal voort 
aan de slag gaan met de bezorgdheden 
en opmerkingen die we tijdens onze 
gesprekken ontvangen hebben. We 
zullen de beleidsmakers hiervan op de 

hoogte brengen en druk uitoefenen opdat 
de bekommernissen van het OCMW-
personeel niet op een koude steen vallen.

Gert Vlasselaer, Dries Goedertier

Actief op rust met ACOD LRB
Oost-Vlaanderen
Veel leden van de vakbond haken af eens ze op rust gesteld zijn. 
Bij ACOD LRB Oost-Vlaanderen vragen wij ons af vanwaar het 
idee komt dat een vakbond niet meer nuttig zou zijn eens je op 
pensioen bent. Daarom blazen we de seniorenwerking nieuw 
leven in en organiseren we op donderdag 25 september een 
ontmoetingsvoormiddag in het ACOD-gebouw in Gent.
We nodigen onze op rust gestelde leden ACOD LRB uit voor de 
film ‘Ode aan de militant - 100 jaar Gentse stadswerklieden’, een 
gesprek en een aperitiefje. Ontmoeten is de boodschap, terug 

die stap zetten naar elkaar en nadenken over wat we kunnen 
aanbieden en betekenen voor onze op rust gestelde leden. Wat 
belangt jullie aan en wat is voor jullie belangrijk, eens op rust?
Dus geef een seintje, vóór 10 september, aan Annie (secretariaat: 
annie.verdonck@cgspacod.be – 09/269 93 50) dat je aanwezig 
zal zijn op donderdag 25 september 2025 vanaf 10 uur in de 
Bagattenstraat 158 in Gent voor onze eerste samenkomst met 
aperitief. Het gebouw is rolstoeltoegankelijk.

CONTACT Gert Vlasselaer  l 02 508 58 25 | gert.vlasselaer@acod.be
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Politie
Uniformcommissie maakt werk van 
nieuwe outfit
Net zoals de andere sectoren wordt ook het politiepersoneel 
getroffen door de maatregelen die deze nieuwe regering wil 
doorvoeren. De weinig opbeurende berichten waarbij de verwor-
ven en opgebouwde statutaire rechten onder druk staan, volgen 
elkaar in snel tempo op. Soms is er toch ook een klein lichtpuntje.

De uniformcommissie heeft puik werk geleverd en is behoorlijk 
opgeschoten met de voorbereiding van het nieuwe uniform. Het 
huidige is ondertussen ruim 20 jaar oud en voldoet niet meer aan 
de eisen van een modern en functioneel uniform. Ook de manier 
waarop uniformstukken ter beschikking worden gesteld moest drin-
gend herbekeken worden. Want net zolang als het uniform bestaat, 
slaagt de federale politie er niet in om mensen die starten in de po-
litieschool bij de start van hun opleiding van alle uniformstukken te 
voorzien. Maar ook voor zij die al jaren aan de slag zijn, is het soms 
maanden wachten om versleten stukken te vervangen. Stockbreu-
ken en afgekeurde leveringen lijken meer regel dan uitzondering.

Nieuwe visie

De uniformcommissie heeft nu een nieuwe visie ontwikkeld op de 
noodzakelijke uniformonderdelen en de verdeling ervan. Het uni-
form zou beter moeten aansluiten bij de operationele noden, uit 
degelijke materialen bestaan en een goed draagcomfort bieden. De 
basisprincipes met betrekking tot het uniform blijven min of meer 
behouden. Zo zal er een dagelijks ‘tactisch’ uniform komen, zal er 
nog steeds een formele tenue bestaan en is er functiekledij voor 
specifieke rollen zoals bijvoorbeeld hondengeleiders of motards.

In overeenstemming met het profiel en de taken, moet nog 
specifiek bepaald worden op welke kledijstukken een perso-
neelslid recht heeft. In ideale omstandigheden krijgt iedereen 
een op maat gemaakt startpakket. Na een nog vast te leggen 
vervangingstermijn kunnen nieuwe stukken besteld worden. Dit 
‘op maat’ betekent dat voor iedereen pasrondes georganiseerd 
worden en dat iedereen de uniformstukken ontvangt waarvan 
op basis van het profiel en de taken verondersteld wordt dat ze 
nodig zijn. Bij ‘uitzonderlijke’ bestellingen zal een afzonderlijke 
beoordeling komen.
Bestellingen verlopen maximaal gedigitaliseerd, misschien nog 
best te vergelijken met online aankopen.

Waarop wachten?

Waarop wachten we dan nog? Klassiek is dat na het interne werk 
van de uniformcommissie bestellingen moeten geplaatst worden. 
De procedure openbare aanbestedingen is Europees bepaald en 
staat niet bekend voor de doorloopsnelheid.
Toch is ondertussen een voorlopige timing opgesteld waarin een 
start gepland is op 1 januari 2027. Er zal een overgangsperiode 
komen tijdens dewelke het oude en het nieuwe uniform naast en 
door elkaar zullen bestaan en gedragen worden.
Ten slotte zou men voorzien in een teruggavepunt voor oude, 
versleten of niet meer gedragen uniformonderdelen.

Luc Breugelmans, Sigi Claes
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Grondwettelijk Hof
Pleidooien inzake het ontslagdecreet 
achter de rug
Op woensdag 30 april werden de pleidooien gehouden inzake 
het ontslagdecreet. ACOD LRB voerde samen met de andere 
vakbonden actie aan de trappen voor het Grondwettelijk Hof. 
Onze federaal secretaris Gert Vlasselaer legde in zijn toespraak 
uit waarom het zo belangrijk is om tegen het ontslagdecreet te 
ageren. Wij publiceren hier de tekst.

“Kameraden, we willen jullie eerst en vooral heel erg 
bedanken voor jullie aanwezigheid hier aan de trappen van 
het Grondwettelijk Hof. We staan hier in gemeenschappelijk 
vakbondsfront, kameraden, en dat is belangrijk. Want onze 
sector wordt op zoveel gebieden aangevallen, dat we de strijd 
gezamenlijk moeten voeren. Ik bedank dus niet alleen onze rode 
militanten, maar ook de groene en de blauwe. Merci, kameraden, 
om hier te komen kamperen.

We staan hier niet zomaar op de trappen van het Grondwettelijk 
Hof - neen, we staan hier omdat we iets belangrijks te verdedigen 
hebben: onze rechten, onze waardigheid én de kern van 
openbare dienstverlening.

Jullie hebben ongetwijfeld het verzet van de magistratuur gezien 

tegen de politieke klasse. Dan vallen er dure woorden als schei-
ding der machten, maar ook als het einde van de democratie en 
een gevaar voor de rechtsstaat. Wel, dat is ook wat er met dit 
decreet op het spel staat.

“Wij dienen geen partijbelang, 
wij dienen het algemeen 
belang!”
Wat ons vandaag samenbrengt, is het zogenaamde ontslagde-
creet. Een decreet dat doet alsof ontslagbescherming niet nodig 
is. Tijdens 150 jaar parlementair werk in België had men door 
dat personeelsleden van een lokaal bestuur beschermd moesten 
worden tegen politieke willekeur, en nu ineens weet men van 
niets meer. Alsof wij, als personeelsleden van lokale en regionale 
besturen, een probleem zijn in plaats van een oplossing.

Laten we duidelijk zijn: wij werken niet voor de politiek. Wij wer-
ken voor de bevolking! Wij dienen geen partijbelang, wij dienen 
het algemeen belang! En als je voor de bevolking en het alge-

lokale en regionale besturen
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meen belang werkt, dan moet je dat kunnen doen in alle onaf-
hankelijkheid en zonder politieke tussenkomsten.

Een ambtenaar zegt nee tegen een burgemeester of schepen 
die de wet wil overtreden. Zegt nee tegen politici die aan 
vriendjespolitiek doen. Zegt nee tegen fraude en corruptie. 
Daarom verdient een ambtenaar ontslagbescherming. Hij kan 
niet op een onredelijke manier ontslagen worden, want de Raad 
van State beslist dat hij dan terug in dienst moet komen.

En net dat pakken ze af. Vandaag dreigen politici je af met het 
ontslagdecreet in de hand als je niet naar hun pijpen danst. 
Vandaag wordt je ontslagen, zelfs als je corruptie aanklaagt. 
En vandaag kan je niet terug in dienst komen na een kennelijk 
onredelijk ontslag. Je bent onherroepelijk buiten gewerkt.

Nee, kameraden: ontslagbescherming is geen privilege. Het is 
een garantie. Een garantie dat openbare diensten correct, eerlijk, 
onafhankelijk en zonder politieke druk kunnen functioneren. 
En die garantie geldt zowel voor statutaire als contractuele 
personeelsleden. Vergis je niet: ook contractuelen werden 
beschermd door het statuut. Dit zorgde er immers voor dat 
de regels correct werden toegepast en dat er geen kennelijk 
onredelijk ontslag kon volgen.
Nog één zaak: wie betaalt de prijs voor dit kerkhof? Dat zijn niet 
de politici, kameraden, maar dat zijn wij allemaal. De burger zal 
moeten opdraaien voor de kosten van de politieke willekeur.

Daarom heeft ACOD LRB een beroep ingediend bij het 
Grondwettelijk Hof. Omdat we niet enkel strijden voor onze eigen 
jobs, maar voor een model van overheidsdienst waar de burger 
kan vertrouwen op objectiviteit, kwaliteit en continuïteit.
Wij zijn fier op ons werk. Wij zijn fier op ons statuut. En wij laten 

dat niet zomaar afpakken!
Samen geven we een signaal: handen af van onze bescherming! 
Wij werken niet voor de politiek. Wij werken voor de bevolking! 
Wij dienen geen partijbelang, wij dienen het algemeen belang! 
Dank jullie wel, kameraden. Laat je horen, laat je zien, en laat ons 
samen het verschil maken!”

Gert Vlasselaer, Stefaan Helegeer

Uitspraak voor de 
zomervakantie
Kort samengevat staat de onafhankelijkheid van de 
ambtenaren (zowel de statutaire als de contractuele 
personeelsleden) onder druk. De Vlaamse regering heeft 
zich bovendien zonder staatshervorming een stuk federale 
bevoegdheid toegeëigend. Er zijn over het ontslagdecreet 
overigens ook geen syndicale onderhandelingen die naam 
waardig geweest.
Nu is het wachten op een datum van het Grondwettelijk 
Hof waarop de uitspraak via zijn website bekend gemaakt 
zal worden. Normaal gezien zou de uitspraak nog voor de 
zomervakantie moeten bekend zijn.
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Volwassenenonderwijs
Nieuwe opleidingsprofielen
Sinds 1 februari 2025 is het aanbod van 
het volwassenenonderwijs geactuali-
seerd en uitgebreid. In de studiegebieden 
afwerking bouw, ambachtelijke accessoi-
res, land- en tuinbouw, mechanica-elek-
triciteit en toerisme worden tien nieuwe 
opleidingsprofielen geïntroduceerd, ge-
baseerd op erkende beroepskwalificaties.

Sommige van deze opleidingen leiden, 
in combinatie met het certificaat van 
Aanvullende Algemene Vorming, tot een 

diploma secundair onderwijs. Daarnaast 
kunnen bepaalde modules in een verkorte 
of verlengde duur worden aangeboden, 
afgestemd op de diverse behoeften van de 
doelgroep. De lijst van opleidingsprofielen 
die duaal georganiseerd kunnen worden, 
wordt eveneens uitgebreid.

Na onderhandelingen met de sociale part-
ners en na advies van de Raad van State, 
heeft de Vlaamse Regering het besluit 
goedgekeurd dat de nieuwe opleidingspro-

fielen, de verkorte en verlengde trajecten 
en de diplomagerichtheid van bepaalde 
opleidingen vastlegt en de indeling van de 
studiegebieden in het secundair volwas-
senenonderwijs wijzigt.

Je vindt het overzicht op onze website 
(www.acodonderwijs.be/ nieuwe-oplei-
dingsprofielen-vwo).

jeanluc.barbery@acod.be

Basisonderwijs
Omzendbrief Kostenbeheersing
recent gewijzigd
De ‘scherpe’ en ‘minder scherpe’ maxi-
mumfacturen werden ingevoerd op 1 
september 2008. Dit was een maatregel 
om de kosten voor ouders te beperken en 
financiële transparantie te waarborgen. 
Wat houdt dit in?

Een scherpe maximumfactuur is een vast 
bedrag dat scholen in het basisonderwijs 
mogen vragen aan ouders voor bepaalde 
activiteiten en materialen gedurende een 
schooljaar.
Een minder scherpe maximumfactuur 
is een hoger bedrag dat scholen mogen 
vragen voor meerdaagse uitstappen, zoals 
schoolreizen en kampen. Dit bedrag is be-
doeld om de kosten voor deze specifieke 
activiteiten te beperken, maar biedt meer 
ruimte dan de scherpe maximumfactuur.

Indexering van de maximumfacturen

- Voor het schooljaar 2025-2026 blijft de 
scherpe maximumfactuur voor het kleu-
teronderwijs dezelfde als in 2024-2025, 
namelijk 55 euro.
- Voor het lager onderwijs stijgt de scher-
pe maximumfactuur met 5 euro naar 110 
euro.
- De minder scherpe maximumfactuur 
voor meerdaagse uitstappen stijgt met 15 
euro, naar 550 euro.

Schrapping van de kleutertoeslag

De kleutertoeslag is een extra financiële 
bijdrage uit het Groeipakket die kinderen 
van 3 en 4 jaar kunnen ontvangen als ze 
naar het Nederlandstalig kleuteronderwijs 
in Vlaanderen of Brussel gaan.
De kleutertoeslag bedraagt 146,40 
euro per jaar en kan twee keer worden 
ontvangen: een keer als het kind 3 jaar is 
en een keer als het 4 jaar is. De Vlaamse 
regering heeft echter besloten de kleuter-
toeslag te schrappen. Kinderen die 3 jaar 
waren op 31 december 2024 ontvangen in 
2025 nog eenmaal de kleutertoeslag voor 
vierjarigen.

De scholen zullen hun schoolreglementen 
aanpassen om te voldoen aan de nieuwe 

richtlijnen. Dit omvat het bijwerken van 
informatie over maximumfacturen en an-
dere kosten.

ACOD onderwijs is teleurgesteld over de 
schrapping van de kleutertoeslag, omdat 
dit alweer een extra financiële last voor de 
ouders betekent. Ieder kind is gebaat bij 
een zo vroeg mogelijke schoolstart zodat 
het maximale kansen krijgt.

Daarnaast zijn er ook de zorgen over de 
stijging van de minder scherpe maximum-
factuur voor meerdaagse uitstappen, voor-
al voor gezinnen met meer kinderen en/of 
gezinnen die al met financiële problemen 
kampen.

jeanluc.barbery@acod.be

CONTACT Nancy Libert l 02 508 58 80 l nancy.libert@acod.be
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Enquête ‘Uit eigen zak?’
Is Action de hofleverancier van het 
onderwijs?
In mei lanceerden wij via onze nieuws-
brief en Facebook-pagina een enquête: 
‘Uit eigen zak?’. Wij vroegen aan onze 
leden en volgers hoeveel van hun eigen 
financiële middelen ze in de klas beste-
den. We peilden dus niet naar hun uitga-
ven voor hun werk thuis (computer, prin-
ter, literatuur…). Onze rondvraag bleef 
niet beperkt tot één onderwijsniveau of 
onderwijsnet, we peilden naar de prak-
tijken in het volledige onderwijsveld, van 
kleuter- tot hoger onderwijs, van het GO! 
tot de ‘kleine onderwijsverstrekkers’.

Op korte tijd hadden we de respons van 
1.228 leden en Facebook-volgers. Het glo-
bale beeld oogt niet fraai. Slechts 1,9 pro-
cent van alle respondenten geeft niets uit 
voor gebruik in de klas, alle anderen tasten 
(diep) in hun portemonnee. Zo besteedt 
20 procent minder dan 100 euro per jaar; 
38,4 procent van 101 tot 250 euro; 24,3 
procent van 251 tot 500 euro en 15,6 pro-
cent zelfs meer dan 500 euro.

Overzicht respons

Drie onderwijsniveaus – kleuter-, lager 

en secundair onderwijs – waren goed 
vertegenwoordigd, uit de andere kwamen 
minder reacties. Het kleuteronderwijs was 
zelfs oververtegenwoordigd (31,2 procent 
in de respons tegenover ongeveer 15 
procent in het volledige Nederlandstalig 

onderwijs), het secundair is onderverte-
genwoordigd (31,6 tegenover ongeveer 43 
procent).
Ook bij de netten was de respons onge-
lijk. De grootste groep kwam uit het GO!, 
maar ook uit het gemeentelijk en stedelijk 

onderwijs



onderwijs en het katholiek vrij onderwijs 
kregen we veel antwoorden. Het provinci-
aal en niet-katholiek vrij onderwijs bleven 
wat achter.

Daarom beperken we ons tot het GO!, het 
gemeentelijk en stedelijk onderwijs en het 
katholiek vrij onderwijs. Uit grafiek 1 blijkt 
dat tussen deze drie netten weinig verschil 
is in het uitgavenpatroon. 

Resultaten

Als we kijken naar de drie onderwijsni-
veaus waar we voldoende respons heb-
ben – kleuteronderwijs, lager onderwijs en 
secundair onderwijs – dan zien we wel een 
verschil. Uit grafiek 2 (hier rechts) blijkt 
dat de grootste uitgaven gedaan worden 
door kleuteronderwijzers en de kleinste in 
het secundair onderwijs.
Als we de respons bekijken volgens regio, 
anciënniteit of statutaire toestand – tij-
delijk of vast benoemd – zien we geen 
verschillen. Ook als men vast benoemd is, 
blijft men dus in zijn portemonnee tasten 
voor het goed van de leerlingen…
De antwoorden volgens gemeente leren 
ons niet veel. Enkel vanuit groot Antwer-
pen hebben we vrij veel reacties ontvan-
gen, namelijk 180. De antwoorden vanuit 
de steden Genk en Leuven wekken de 
indruk dat de nood daar hoog is, maar op 
grond van telkens 31 antwoorden mogen 
we niet van significante verschillen spre-
ken. Om met het nodige voorbehoud toch 
een idee te geven: in Genk besteedt 29 
procent van 251 tot 500 euro (globaal: 
24,3 procent) en 22,6 procent meer dan 
500 euro (globaal: 15,6 procent). In Leu-
ven is dat 25,8 en 22,6 procent. Voor Brus-
sel en Antwerpen – twee steden met de 
typische grootstedelijke problemen – wij-
ken de antwoorden niet af van de globale 
cijfers.

De meeste respondenten tasten in hun 
eigen portemonnee omdat ze hun lessen 
leuker en effectiever willen maken (65 
procent). 40 procent doet het omdat ze 
anders niet fatsoenlijk kunnen lesgeven. 
Een minderheid (16 procent) past zich aan 
de schoolcultuur aan: het hoort nu een-
maal zo, iedereen doet het.
Een derde van de respondenten signaleert 
dat het besteden van eigen middelen 
impact heeft op de gezinssituatie. In som-
mige gevallen is de partner is het er niet 
mee eens, in andere is het een belasting 
voor het gezinsbudget.

Reacties leerkrachten

Ten slotte konden onze respondenten ook 
vrij toelichting of extra informatie geven. 
Het loont beslist de moeite om ook de me-
ning van de leerkrachten op de volgende 
bladzijde te lezen.
Uit de meer dan duizend reacties konden 
we enkele tendensen destilleren.
- Vaak betalen leerkrachten hun materiaal 
zelf omdat de procedures omslachtig en 
langdurig zijn. Het is dan efficiënter om 
zelf en op eigen kosten de aankopen te 
doen.
- Bepaalde besturen verplichten hun 
personeel bestellingen te doen bij leve-
ranciers die (te) duur zijn en een ontoerei-
kend aanbod hebben.
- In andere gevallen zijn de budgetten 
per leerling of per klas gewoon te laag en 
moet de leerkracht andermaal zelf en op 
eigen kosten gaan winkelen.
- Sommige leerkrachten wijzen ook op 
het contrast tussen de eisen die aan hen 
gesteld worden – door de directie, in de 
leerplannen… – en de ontoereikende mid-
delen die daartegenover staan. De kloof 
tussen die eisen en de onvoldoende mid-
delen wordt dan maar op eigen kosten 
dichtgereden.
- Soms moet de leerkracht materiaal ko-
pen voor leerlingen wier ouders het niet 
kunnen betalen.
- Enkele leerkrachten wijzen erop dat de 
middelen die er wel zijn op de verkeerde 
manier besteed worden, soms zelfs voor 
de luxe van de directies.

Standpunt ACOD Onderwijs

Het is in quasi alle sectoren ondenkbaar 

dat werknemers zelf een deel van hun 
materiaal moeten aankopen. In het onder-
wijs is dat blijkbaar normaal. In een van 
de citaten bij dit artikel lezen we zelfs dat 
een directeur meent dat je dit moet weten 
wanneer je met de opleiding begint.
Deze toestand wijst enerzijds op het 
plichtsverzuim van de overheid (en in 
bepaalde gevallen van de besturen en de 
directies), want zij moeten ervoor zorgen 
dat op de werkvloer voldoende middelen 
voorhanden zijn. Anderzijds toont dit aan 
dat leerkrachten het niet doen voor de va-
kanties, de vaste benoeming, de ‘voltijdse 
job van 24 lesuren’… maar wel voor de 
kinderen die aan hen toevertrouwd zijn.
Omdat ieder kind moet krijgen waarop het 
recht heeft, tasten leerkrachten (diep) in 
hun portemonnee. In welke sector zien 
we dat nog? Het is tegelijkertijd hartver-
warmend en intriest. Het bewijst ook 
dat de overheid tekortschiet. Zij moet de 
werkingsmiddelen dringend optrekken (en 
indexeren) en misschien wel controleren, 
want zeg nu zelf, hebben de directeur en 
de besturen echt Apple-producten nodig 
terwijl men in de klas niet rondkomt, zoals 
een van de respondenten vertelt?
Als men de aantrekkelijkheid van het be-
roep wil verhogen, kan men misschien 
beginnen met het materiaal ter beschik-
king te stellen dat nodig is om kwaliteitsvol 
les te geven.
Wij zullen de resultaten van deze enquête 
voorleggen aan de minister en hopen dat 
zij er de gepaste conclusie uit trekt.

nancy.libert@acod.be
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De respondenten spreken…
“Alleen met voldoende materiaal (zelf gekozen en niet opgedron-
gen) voel je je goed.”

*

“Het is veel te omslachtig – er zijn drie offertes vereist – en idioot 
voor de producten (extra potloden, kleurtjes, markeerstiften, cur-
susblokken e.d.) die ik aankoop voor kansarme leerlingen.”

*

“We krijgen wel een mooi budget van de gemeente om materiaal te 
kopen, maar tijdens het jaar koop ik vaak zelf nog kleine dingen. Als 
je alles zou optellen, kom je wel aan een behoorlijke som. Ik moet 
dit niet doen, maar ik vind het gewoon ook leuk voor mezelf om die 
extra zaken in de klas te hebben en te zien hoe leuk de kleuters het 
vinden!”

*

“Als je de doelen waarop je gecontroleerd wordt, wil bereiken, dan 
kan je niet anders! Je moet je speelwerkplekken verrijken, je wil de 
kinderen iets bijbrengen. Als je dat kwaliteitsvol wil doen, heb je 
geen andere keuze.”

*

“Als leerkracht praktijk breng je quasi wekelijks je eigen gereed-
schap mee naar school, gewoon omdat het niet voorhanden is. 
Regelmatig gaan er dingen stuk of verloren, maar dat is volgens de 
directie je eigen keuze. Momenteel schat ik mijn eigen gereedschap 
op school op een kleine 2.500 euro.”

*

“Als juf wil je het beste voor je kindjes van de klas. We worden ver-
wacht doelen te behalen en dat gaat niet zonder correcte, aange-
paste en aantrekkelijke leermiddelen.”

*

“Bijvoorbeeld een eigen bureaustoel kopen, omdat ik anders op 
een gewone stoel van de kinderen zit.”

*

“De budgetten zijn krap en er is ontzettend veel administratie nodig 
om goedkeuring te krijgen en je geld te recupereren na een aan-
koop. Dan is het vaak makkelijker om het gewoon zelf te betalen.”

*

“Om extra uitdaging en vernieuwing te voorzien voor mijn kleuters 
koop ik dus gewoon veel zelf, hoewel ik weet dat ik dit beter niet 
zou doen. Als alleenstaande mama heb ik ook financiële verplichtin-
gen tegenover mijn gezin. Toch doe ik het, omdat mijn job ook mijn 
hobby is en ervan ik geniet om mijn kleuters te zien ontdekken.”

“Dit jaar betaal ik mijn deelname aan de GWP uit eigen zak, omdat 
het anders te duur wordt voor de leerlingen. Vijf dagen dag en 
nacht van dienst zijn en daar zelf 700 euro voor betalen. Eigenlijk 
is dit een no go, maar ja… anders kunnen onze leerlingen nooit op 
reis.”

*

“Eigen keuze, maar eigenlijk is het zo meegegeven met de paplepel 
vanuit onze opleiding. Veel zelf maken en bekostigen is er altijd al 
bij geweest in het kleuteronderwijs.”

*

“Met het beperkte klasbudget kan ik niet veel aankopen bij de ver-
plichte leverancier, terwijl de spullen ergens anders veel goedkoper 
zijn. Als kleuterjuf ben je verplicht om zelf dingen te kopen, anders 
kun je de ontwikkelingsdoelen niet bereiken.”

*

“Er wordt verwacht dat je thematisch werkt. Dus moet ik om de 
twee weken bij elk thema materiaal kopen. Dit is ook een reden 
voor mij om uit het onderwijs te stappen. Met tieners die studeren 
is dit voor mij niet haalbaar.”

*

“Het is frustrerend dat niet alle scholen over voldoende financiële 
middelen beschikken, want elk kind heeft toch recht op goed on-
derwijs. Het is niet normaal dat een school activiteiten moet orga-
niseren om onderwijs te kunnen aanbieden.”

*

“Gelukkig krijgen we ook budget van onze school! We krijgen een 
ruim budget voor extra’s tijdens het jaar!”

*

“Het is allemaal heel duur als je van interim naar interim gaat, 
vooral als je weet dat de directie wel over meer dan het normale 
materiaal beschikt – iPhone, laptop, tablet – terwijl er goedkopere 
alternatieven zijn.”

*
“Ik heb hierover in mijn gezin zeer veel discussies, die eigenlijk te 
vermijden zijn, mochten we financieel meer gesteund worden door 
de overheid.”

*

“Het budget dat voorhanden is, wordt verkeerd besteed en gaat 
meer naar uitstraling dan naar leermiddelen omdat geëngageerde 
leerkrachten toch uit eigen zak kopen.”

36 Tribune 81.06 l juni 2025

onderwijs



37Tribune 81.06 l juni 2025

onderwijs

Kamer van beroep
Is de ‘vrijheid van godsdienst’ absoluut?
Enkele weken geleden werden wij in 
de kamer van beroep met een netelige 
vraag geconfronteerd: is voor het opleg-
gen van een tuchtmaatregel ten aanzien 
van de leraar levensbeschouwelijk onder-
richt altijd de instemming vereist van de 
instantie die bevoegd is voor dat levens-
beschouwelijk vak? Wat was er aan de 
hand en wat leerden wij?

Een bestuursorgaan had een tuchtstraf 
uitgesproken tegen een leraar levens-
beschouwelijk onderricht. De betrokken 
leraar tekende hiertegen administratief 
beroep aan. De kamer van beroep vernie-
tigde de opgelegde tuchtstraf op basis van 
een strikte toepassing van een artikel in 
het decreet Rechtspositie. Dit artikel stelt 
dat een tuchtstraf ten aanzien van een le-
raar levensbeschouwelijk onderricht enkel 
kan worden opgelegd met de instemming 
van de instantie bevoegd voor dat levens-
beschouwelijk onderricht en die was er in 
dit geval niet.

Het vervolg en de vraag

Het schoolbestuur dat de tuchtmaatregel 
aanvankelijk had opgelegd, stelde bij de 
Raad van State een beroep tot nietigver-
klaring in tegen de beslissing van de kamer 
van beroep. 

De Raad van State stelde alvorens tot de 
berechting van de hoofdzaak over te gaan 
aan het Grondwettelijk Hof de vraag of het 
bewuste artikel in het decreet rechtsposi-
tie de artikelen 10 en 24, §4 van de Grond-
wet schendt. Voor het opleggen van een 
tuchtmaatregel ten aanzien van de leraar 
levensbeschouwelijk onderricht is immers 
de instemming van de bevoegde instantie 
vereist, terwijl zoiets niet geldt voor de 
andere personeelsleden. Bovendien wordt 
in het bewuste artikel geen onderscheid 
gemaakt tussen inbreuken op de ambts-
plichten die een rechtstreeks verband heb-
ben met het levensbeschouwelijk vak en 
inbreuken die geen rechtstreeks verband 
hebben. 
Met andere woorden, hebben de bevoeg-
de instanties een absoluut vetorecht tegen 
een door een schoolbestuur voorgestelde 
tuchtstraf?

Ten gronde

Het Grondwettelijk Hof stelt in zijn ar-
rest van 20 maart 2025: “Wanneer de 
bevoegde instantie van de eredienst of 
van de niet-confessionele zedenleer haar 
instemming weigert met een door een be-
stuursorgaan voorgestelde tuchtstraf, be-
schikt het bestuursorgaan, in voorkomend 
geval de bevoegde kamer van beroep en 

de Raad van State derhalve over de mo-
gelijkheid om na te gaan of die beslissing 
behoorlijk is gemotiveerd, niet is aangetast 
door willekeur en niet is genomen met 
een oogmerk dat vreemd is aan de uitoe-
fening van de autonomie van de betrokken 
geloofsgemeenschap.”
Het Grondwettelijk Hof vindt dus niet dat 
de ‘bevoegde instanties’ een absoluut 
vetorecht hebben. Het schoolbestuur 
hoeft een geweigerde instemming door 
de erkende instanties niet slaafs te volgen 
en heeft de bevoegdheid na te gaan of 
die beslissing behoorlijk is gemotiveerd, 
niet is aangetast door willekeur en niet is 
genomen met een oogmerk vreemd aan 
de autonomie van de betrokken geloofsge-
meenschap.
Enkel als aan die voorwaarden voldaan is, 
is er geen schending van het gelijkheids-
beginsel.
Op onze website vind je een gedetailleer-
de versie van dit artikel (www.acodonder-
wijs.be/vrijheid-van-godsdienst).

ann.demaeyer@acod.be
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Cultuurhuizen
Meer vrouwen aan de top:
welgekomen kentering
Wie vandaag de seizoenbrochures van cultuurhuizen doorbla-
dert, krijgt meer dan een overzicht van aankomende produc-
ties. Je ziet een spiegel van de sector. Wat daarin opvalt, is een 
duidelijke en hoopvolle trend: vrouwen nemen steeds vaker 
sleutelrollen in het productieproces op zich.

Vrouwelijke dirigenten, regisseurs, choreografen en artistieke lei-
ders zetten de koers uit. Dit is geen toevallige evolutie, maar het 
resultaat van een langdurige strijd en jarenlang sociaal overleg 
voor gelijke kansen in een sector die nu gelukkig ook ‘diversiteit in 
leiderschap’ omarmt.
Het is geen geheim dat de cultuursector zoals vele andere secto-
ren in het verleden gedomineerd werd door mannen. De meeste 
grote instellingen, orkesten en theaters werden geleid door man-
nen en vrouwelijke talenten kregen vaak niet de kans om door te 
breken. De beweging die we nu zien, is dus een blijvende en wel-
overwogen verschuiving. Deze is mede het resultaat van de inzet 
van ons, vakbonden, die jarenlang aandrongen op meer gender-
gelijkheid en gelijke kansen voor iedereen. Wat vandaag zichtbaar 
wordt in de seizoenbrochures, is niet alleen het resultaat van 
culturele instellingen die beleid aanpassen, maar van sociale druk 
en structurele verandering.

Breder perspectief

Maar waarom vinden we dit zo belangrijk? Het gaat niet alleen 
over een representatieve verandering van het gezicht aan de top. 
Vrouwen aan de leiding betekent ook meerstemmigheid in het 
besluitvormingsproces. Vrouwen brengen andere perspectieven, 
andere prioriteiten, andere nuances en soms zelfs andere me-
thodes van leidinggeven. Dit verrijkt de besluitvorming en zorgt 
ervoor dat beslissingen niet alleen genomen worden vanuit een 
enkel perspectief, maar vanuit een veel breder palet van ervarin-
gen.
Wij zien meer en meer dat vrouwen aan de top ervoor zorgen 
dat het beleid toch nog meer inclusief wordt. Vrouwen zetten 
thema’s zoals welzijn, inclusie, zorg en evenwicht tussen werk 
en privé meer op de agenda. Zij creëren minder rigide en meer 
flexibele werkplekken en zorgen ervoor dat de cultuursector voor 
iedereen toegankelijker wordt. Dit kan variëren van het vergroten 
van kansen voor jong talent tot het versterken van sociale cohesie 
binnen de teams. Zo wordt cultuur niet alleen creatiever, maar 
ook menselijker en relevanter voor een ruimere maatschappij.
De zichtbaarheid van vrouwen in topfuncties heeft bovendien 
een rolmodellenfunctie. Voor de jonge generatie die zichzelf mis-
schien niet altijd ziet weerspiegeld in de top van de cultuursector, 
is dit een krachtige boodschap. Zien is geloven en deze verande-
ring zorgt ervoor dat meer vrouwen hun weg naar de top durven 
en kunnen maken. De culturele sector kan zich nu eindelijk op 
grotere schaal identificeren met de diversiteit van de samenle-
ving, en dat maakt hem krachtiger.

We zijn er nog niet

Toch zijn we er nog niet. Het werk is niet af. De loonkloof, de 
onzekere contracten en de ondervertegenwoordiging in hogere 
bestuurslagen blijven schrijnend aanwezig. Daarom moeten we 
deze vooruitgang niet alleen benoemen, maar ook actief ver-
sterken. De erkenning van deze vooruitgang is belangrijk, omdat 
ze ons motiveert en het vertrouwen in de kracht van collectieve 
actie herstelt. Het toont aan dat verandering mogelijk is, mits we 
blijven samenkomen en ons inzetten voor een rechtvaardiger en 
eerlijker sector.
Voor alle duidelijkheid en om misverstanden te vermijden: de 
appreciatie voor de toename van het aantal vrouwen in leiding-
gevende functies betekent niet dat mannen het in het verleden 
slecht deden. Integendeel, de sector heeft kunnen bouwen op de 
inzet, visie en vakkennis van velen.
Het gaat dus niet om het vervangen van één stem door een 
andere, maar om het creëren van een rijkere, meerstemmige 
compositie en een complementariteit die nieuwe perspectieven 
opent, die durft vaste gewoonten in vraag te stellen. Dat maakt 
de cultuursector niet alleen menselijker, maar ook en vooral nog 
veerkrachtiger.
Laten we deze opwindende tendens vieren, maar laten we ook 
niet stoppen. De pen is nu in handen van vele vrouwen en samen 
kunnen we verder schrijven aan het verhaal van een cultuursec-
tor waarin iedereen gelijke kansen krijgt! ACOD Cultuur timmert 
mee voort aan die hoopvolle ingeslagen weg.

Inge Hermans

CONTACT Inge Hermans| inge.hermans@acod.be
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Limburg
Hulp bij invullen belastingbrief

ABVV Limburg, Solidaris en Vooruit 
organiseren een gratis belastingservice op 
afspraak. Maak daarvoor een afspraak op 
de volgende ABVV-locaties.
- Beringen: Koerselsesteenweg 8, op 
donderdag 5 en 12 juni, van 15.30 tot 
19.00 uur (011 22 25 47)
- Bilzen: Genutstraat 8, op dinsdag 3, 10, 
17, 24 juni van 16.30 tot 20.30 uur (011 22 
97 77)
- Genk: Bochtlaan 16-6, op zaterdag 7, 14, 
21, 28 juni van 09.00 tot 12.00 uur (011 22 
97 77)
- Hasselt: Gouverneur Roppesingel 55, op 
dinsdag 3, 10, 17, 24 juni van 09.00 tot 
12.00 en van 13.30 en 19.00 uur (011 22 
25 47)
- Lommel: Kloosterstraat 25, op maandag 
2, 16, 23 juni van 16.30 tot 20.00 uur 
(0456 15 60 03, tussen 13 en 17 uur)
- Maasmechelen: Kruindersweg 27, op 
vrijdag 31 mei en vrijdag 6, 13, 20, 27 juni 
van 13.00 tot 17.00 uur (011 22 97 77)
- Sint-Truiden: Abdijstraat 18, op 
woensdag 4 en 18 juni van 16.30 tot 18.30 
uur en donderdag 12 en 19 juni van 17.00 
tot 19.00 uur (011 22 97 77)

Je kan ook terecht in een van de volgende 
Solidaris-kantoren: Bree, Lommel, Genk, 
Pelt, Maasmechelen (Eisden), Sint-
Truiden, Hasselt, Tessenderlo, Heusden 
en Tongeren. Afspraak via website https://
www.solidaris-vlaanderen.be/advies-
belastingaangifte

Breng steeds de volgende documenten 
mee:
- Voor taks-on-web: identiteitskaarten 
en pincodes of de itsme-app van alle 
belastingplichtigen
- Aanslagbiljet 2025 (inkomsten 2024)
- Laatste aanslagbiljet voor de onroerende 
voorheffing, grondbelasting
- Alle fiches van de werkgever(s) en van de 
sociale verzekeringsinstellingen voor loon, 
vakantiegeld, werkloosheid, ziekte- en 
invaliditeitsuitkeringen, pensioen… van het 
jaar 2024 
- Alle bewijzen van aftrekbare uitgaven: 
intresten en kapitaal van hypothecaire 
leningen, levensverzekeringen, 
pensioensparen, giften, kinderopvang, 
personen ten laste, onderhoudsgelden, 
facturen renovatie enz. van het jaar 2024
- Lidmaatschap.

Opmerkingen
- Indiening papieren aangifte uiterlijk 30 
juni 2025
- Aangifte taks-on-web: uiterlijk 15 juli 
2025
- Let op: één afspraak = één belastingbrief

Infoavond menopauze

De gendercommissie van ACOD 
Limburg organiseert samen met VZW 
Rebelle ‘Vrouwen*die de wereld 
veranderen’, BOJA Hasselt, de Afrikaanse 
vrouwenvereniging, Mary-Joe Foundation, 
Victoria: Oekraïense vrouwen een 
infoavond over de menopauze. Spreker 
van de avond is gynaecoloog dokter 
Milie Nwoye. (www.drmilienwoye.be/nl/
welkom).
Zo knopen we terug aan met de traditie 
die we door de lockdowns hebben 
moeten laten varen: de ACOD IDEE 
CAFéS. Dat waren succesvolle avonden 
voor leden (van ACOD en bij uitbreiding 
ABVV Limburg) waar allerlei interessante 
items aan bod kwamen, gebracht door 
bevlogen kenners van het terrein, of 
politieke debatten naar aanleiding van de 
verkiezingen.
Al meermaals werd geopperd om terug 
dergelijke avonden te organiseren. Enkele 
commissies nemen nu het voortouw. Waar 
de seniorencommissie plannen heeft om 
dit najaar een avond over nalatenschap 
te organiseren, bijt de gendercommissie 
op donderdag 25 september de spits 
af. Afspraak om 19.30 uur in Vrijzinnig 
Punt, Albrecht Rodenbachstraat 18, 3500 
Hasselt. Deelname kost 8 euro (hapje en 
drankje inbegrepen).
Meer info over de inschrijving volgt later. 
Hou de Tribune en de facebookpagina van 
ACOD Limburg in het oog.

Programma senioren 2025

Onze seniorencommissie werkte weer een 
mooi programma uit voor 2025. In een 
volgende uitgave maken we meer details 
bekend. Dit is op komst.
- Bezoek aan de Stroopfabriek in Borgloon: 
14 september.
Eens het programma definitief is, 
verspreiden we de folder en de activiteiten 
via onze sociale media en in de Tribune. 
Vanaf dan kan er ingeschreven worden.

Oost-Vlaanderen
Senioren Overheidsdiensten: Karel 
Poffynwandeling
Oorlog is helaas van alle tijden en ook 
nu weer brandend actueel. Maar de 
samenleving vergeet snel en selectief. 
Zo zijn de namen van de Gentse 
verzetsstrijders (m/v) uit WO II grotendeels 
uit het collectieve geheugen verdwenen. 
Om de Gentse oorlogsverhalen aan de 
toekomstige generaties door te geven, 
verzamelt historica Leentje Van Hoorde 
met Walkotopia sinds 2020 getuigenissen 
over WO II in Gent. Die verwerkt ze tot 
verzetswandelingen in de verschillende 
wijken. Elke wandeling draagt de naam 
van een weerstander (m/v) en belicht een 
ander thema.
Tijdens de Karel Poffynwandeling in 
centrum Gent, staat het verzet tegen de 
nazi’s in de eerste oorlogsjaren centraal, 
en dat van ambtenaren in het bijzonder. 
We wandelen in de voetsporen van 
ambtenaar en weerstander Karel Poffyn 
(1897-1944) en ontdekken de impact van 
de Duitse bezetting en het ontluikende 
verzet in de stad. Voor welke keuzes 
stonden de Gentenaars bij het begin van 
de bezetting? Wat dreef mensen om zich 
met gevaar voor eigen leven te verzetten 
tegen de nazi’s? Deze verzetswandeling is 
een ode aan de grote rol die ambtenaren 
speelden in het ontluikende Gentse 
verzet. Met grote dank aan alle getuigen 
die hun oorlogsverhaal aan Walkotopia 
toevertrouw(d)en.
Waar? De wandeling vertrekt op het 
Sint-Pietersplein, voor de O.L.V. Sint-
Pieterskerk. We eindigen aan de Graslei.
Wanneer? Donderdag 19 juni om 15.00 
uur. We wandelen ongeveer 2,5 uur en 
eindigen rond 17.30 uur aan de Graslei.
Inschrijvingen? ACOD - S-Plus 
Overheidsdiensten, Ronny De Rudder. 
Bijdrage 8 euro te storten voor 15 juni op 
rekeningnummer BE 39 0003 2515 5619 
met vermelding van ‘Karel Poffyn + aantal 
personen + naam en GSM nummer’. Dit 
geldt als definitieve inschrijving.

Vlaams-Brabant
Hulp bij belastingaangifte

Ook dit jaar organiseert ACOD Vlaams-
Brabant twee zitdagen om je te helpen bij 
het invullen van je belastingaangifte (aan-
slagjaar 2025, inkomsten 2024). Op 17 en 
26 juni kan je van 9 tot 12 uur en van 13 
tot 15 uur terecht in het ACOD-gebouw, 
Maria Theresiastraat 121, 3000 Leuven. 
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Maak wel een afspraak via 016 21 37 20 
of vlaams_brabant@acod.be. Per afspraak 
wordt één aangifte behandeld. Vergeet 
niet alle nodige documenten mee te bren-
gen. Tip: heb je toch geen plaats of verkies 
je andere hulp? De FOD Financiën biedt 
ook telefonische bijstand. Het juiste tele-
foonnummer vind je op de enveloppe van 
je aangifte. Je kunt dat nummer ook bellen 
om een afspraak te maken in een kantoor 
van de FOD.

Daguitstap naar Annevoie en boottocht 
Dinant

Zin in een heerlijke dag vol natuur, charme 
en ontspanning? Op donderdag 19 juni 
trekken we erop uit naar de prachtige 
tuinen van Annevoie. Om 10 uur starten 
we met een verkwikkende wandeling tus-
sen waterpartijen, bloeiende bloemen en 
groene pracht.
’s Middags laten we jullie vrij om het gezel-
lige Dinant op eigen tempo te verkennen. 
Zoek een leuk eettentje uit en geniet van 
een lunch naar keuze (de rekening is voor 

jezelf, de sfeer is van ons!).
Om 14.30 uur stappen we aan boord voor 
een ontspannen boottocht van twee uur 
langs de mooiste plekjes van Dinant. Aan 
boord is er een bar voor wie zin heeft in 
een verfrissend drankje.
- Bus-regeling wordt meegedeeld bij in-

schrijving. 
- Prijs: 47 euro (alles inbegrepen behalve 
lunch). 
- Inschrijven kan tot 10 juni via niel.hen-
drickx@abvv.be of 0476 65 88 37
Mis deze mooie zomerdag niet!
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